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Mieli budować zakład w oleśnickiej podstrefi e gospodarczej, a niewykluczone, że zbudują 
go (albo wynajmą halę) w zupełnie innej gminie... | STR. 3
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Nie, władze powiatu o tym nie 
słyszały. 

- W lutym pojawiła się medial-
na informacja o tym, że każdy 
powiat będzie przyjmował 200 
migrantów. I mam pytanie, czy 
starosta lub inni przedstawiciele 
Starostwa brali udział w szkole-
niach lub konsultacjach przygoto-
wujących do przyjęcia migrantów 
właśnie do powiatu oleśnickiego? 
- zapytała na sesji Rady Powiatu 
Renata Wojciechowska, radna 
PiS. 

- Nigdzie na żadnym spotkaniu 
nie było mowy o przyjęciu jakich-
kolwiek migrantów, nic - odpo-
wiedziała jej starosta Wioletta 
Efinowicz (KO). 

A Wojciech Paszkowski (KO) 
dodał, że on „również nie spotkał 
się z taką informacją, żeby pod-
czas jakichkolwiek gremiów była 
mowa o przyjmowaniu migran-
tów” i że „migranci mogą do Pol-
ski przyjeżdżać z krajów np. Unii 
Europejskiej”. 

Po czym w swoim stylu pod-
grzał dyskusję: „Natomiast obiło 
mi się o uszy, że jakiś czas temu 
faktycznie do Polski napłynęła 
duża liczba migrantów nielegal-
nych z krajów bym powiedział 
daleko od nas. To jeszcze było za 
czasów poprzedniego rządu, ale 
to polecam pani radnej odszukać 

nieco informacji w Internecie. Był 
to historyczny napływ, prawdo-
podobnie za łapówki, ludzie przy-
jeżdżali do Polski, także polecam 
pani radnej skupić swoją uwagę 
tutaj właśnie na tej kwestii”.

Wojciechowska stwierdziła ad 
vocem: „Jeżeli zapytałam o to, to 
dlatego, że właśnie chodzi o tro-
skę o powiat, bo taka informacja 
była i niepotrzebnie pan wycią-
ga jakieś inne rzeczy i poucza, 
żebym się zorientowała w tym, 
kiedy i jacy migranci do Polski 
napływali, bo nie taki był cel mo-
jego pytania”.

- Chciałbym panią oczywiście 
przeprosić, jeżeli panią uraziłem, 
bo po prostu podałem parę słów 

prawdy no i tak ona wygląda. 
Przepraszam, jeżeli uraziłem -  
odpowiedział jej Paszkowski. 

Ostatnie słowo należało trady-
cyjnie do Jana Bronsia.

- Ale proszę nie dyskutować, 
jesteśmy przekonani, że intencje 
pani radnej były tylko dobre. W 
trosce o powiat pytała, czy przy-
gotowujemy się do przyjęcia - 
konkludował nader poważnie 
przewodniczący, choć na ustach 
błąkał mu się lekki uśmieszek... 
- Myślę, że jasno udzielona odpo-
wiedź, że nie, bo nie ma żadnej 
prawem potwierdzonej informa-
cji, wyczerpuje ten temat - zakoń-
czył. 

 Roman Rybak

Będzie 200 imigrantów?

Radna zapytała o imigrantów

MIASTO W SKRÓCIE
Podwórko na nowo
ZBK szuka wykonawcy zagospodarowanie terenu 
podwórza przy ulicy Stolarskiej 1-2a. Przewidzia-
na jest likwidacja zbiorników bezodpływowych, 
utwardzenie terenu, zorganizowanie miejsc posto-
jowych. Zlikwidowane zostaną wieszaki na pranie.

Kalia się pożegnała
Biuro firmy pogrzebowej Kalia na Lwowskiej 
zostało zamknięte. Chcący skorzystać z jej usług 
mogą to zrobić we Wrocławiu (Krzywoustego 
296, Ryneczek Psiego Pola, lokal to dawny sklep 
papierniczy).

W czerwca 2017 roku Aida 
zmieniła nazwę na ROM. I wy-
dawało się wtedy, że zmiana na-
zwy pociągnie za sobą zmianę 
lokalizacji firmy. Bo właśnie od 
tego roku firma mogła zreali-
zować posiadaną promesę na 
zakup gruntu w Strefie Aktyw-
ności Gospodarczej w Oleśnicy. 
Promesa obejmowała 20-hekta-
rową działkę. Jednak nigdy w 
tym miejscu ROM nie zainwe-
stował.

I, jak wynika z naszych nie-
oficjalnych informacji, chyba 
nie zainwestuje. Według naszej 
wiedzy, belgijska spółka ma 
już upatrzone miejsce w gmi-
nie. I prowadzi zaawansowane 
rozmowy na temat przeniesie-

nia produkcji z Oleśnicy.  Nie-
wykluczone, że firma zajmie 
hale jednego z przedsiębiorstw 
transportowych przy drodze 
między Dobrą a Dobroszycami. 
Ma uzyskać od władz gminy 
świetne warunki funkcjonowa-
nia i pozbędzie się problemów 
z protestami mieszkańców Ser-
binowa, skarżących się na za-
nieczyszczanie powietrza. Te 
zakulisowe na razie działania 
objęte są jednak głęboką tajem-
nicą i pozyskanie dzisiaj oficjal-
nych informacji jest praktycznie 
niemożliwe. 

Gdyby ten scenariusz został 
zrealizowany, to co się stanie z 
gruntem na Wileńskiej? Firma 
była jego wieczystym użytkow-

nikiem - być może jest już wła-
ścicielem. Tak czy owak, może 
go sprzedać. I może to zrobić 
pod zabudowę mieszkaniową. 
Byłby to niezwykle atrakcyjny 
kąsek dla dewelopera.

I tym samym „meblowa” hi-
storia tego miejsca dobiegałby 
końca. 

Przypomnijmy, że przed woj-
ną działała tutaj założona w 1921 
roku firma budowlana mistrza 
murarskiego Richarda Küras-
cha w Oleśnicy z tartakiem pa-
rowym i stolarnią. Po wojnie w 
tym miejscu była produkująca 
meble spółdzielnia Iskra, która 
w ostatnich latach działalności 
nosiła nazwę Meblopłyt. 

Roman Rybak, hag

AIDA SZYKUJE SIĘ  
DO WYJŚCIA
Tak, wiemy, że to dzisiaj ROM, ale chyba wszyscy oleśniczanie wciąż 
posługują się starą nazwą...

Kontynuujemy nasz cykl o opła-
tach i podatkach w gminach po-
wiatu oleśnickiego.

Na pierwszy ogień przed ty-
godniem poszły stawki za od-
biór śmieci. Teraz przyjrzymy się 
dwóm podatkom związanym z  
prowadzeniem działalności go-
spodarczej.

W naszej ramce podajemy dwie 
stawki podatku. 

Pierwsza to podatek od nieru-
chomości od budynków lub ich 
części związanych z prowadze-
niem działalności gospodarczej 
oraz od budynków mieszkalnych 
lub ich części zajętych na prowa-
dzenie działalności gospodarczej. 
To stawki od 1 metra kwadratowe-
go powierzchni użytkowej.

Druga to stawka podatku od 
gruntów związanych z prowadze-

niem działalności gospodarczej 
(bez względu na sposób zakwali-
fikowania w ewidencji gruntów i 
budynków). To również stawki od 
m2 powierzchni.

Tym razem liderem jest Twar-
dogóra, w której stawki od budyn-
ków są najniższe, a od gruntów 
mniej płacimy tylko w Oleśnicy. Za 
100-metrów obiektu przeznaczone 
pod działalność w Twardogórze 
przedsiębiorca zapłaci rocznie 
3.120 zł, podczas kiedy w Bieruto-
wie będzie to już 3.960 zł.  

Osoby fizyczne - również pro-
wadzące działalność gospodar-
czą -  płacą podatek ratalnie, w 
terminach do 15 marca, 15 maja, 
15 września i 15 listopada danego 
roku. Pozostali podatnicy (na przy-
kład spółki z o.o., spółki akcyjne) 
płacą podatek miesięcznie, za po-
szczególne miesiące.  (ror)

Gdzie się żyje najtaniej?

Tu warto prowadzić 
działalność

PODATKI PRZEDSIĘBIORCY
gmina od budynku od gruntu

Twardogóra 26,65 1,25
Dziadowa Kłoda 27,38 1,25
Oleśnica 30,00 1,20
gmina Oleśnica 31,00 1,30 
Międzybórz 31,00 1,30
Syców 32,80 1,32
Dobroszyce 32,80 1,32
Bierutów 33,73 1,27 

Szpital wydał go na zakup 
sprzętu medycznego.

O rozdysponowanie miliona dla 
Powiatowego Zespołu Szpitali za-
pytała na sesji Rady Powiatu radna 
Renata Wojciechowska z PiS.

Wojciech Paszkowski, członek 
Zarządu Powiatu, poinformował, 
że władze postanowiły przekazać 
szpitalowi dotację celową w wy-
sokości 1 mln zł na zakup sprzętu 
medycznego. To 6 kardiomonito-
rów z centralą na oddział inten-
sywnej terapii, 1 stół zabiegowy z 

wyposażeniem na blok operacyjny, 
1 diatermia z wyposażeniem na 
blok operacyjny, 1 kolonoskop do 
pracowni endoskopowej, 1 wanna 
do masażu kończyn dolnych na 
oddziały rehabilitacyjne, 2 aparaty 
USG dla oddziałów szpitala w Ole-
śnicy i blok operacyjny.

- Są to wydatki bardzo potrzeb-
ne i zasadne – podkreślił Pasz-
kowski, dodając, że uchwała ta jest 
kolejnym wyrazem troski władz 
powiatu o zdrowie i bezpieczeń-
stwo mieszkańców.

(ror)

Na co poszedł milion?

Na pytanie odpowiedział Wojciech Paszkowski (z prawej)
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- Na naszych stołach wylądo-
wała ulotka wyborcza jednego 
z kandydatów na prezydenta i 
chciałem pana zapytać, czy pan 
jako gospodarz tego miejsca za-
mierza jakoś zareagować, ogarnąć 
sytuację - tak zaczął się ciekawy 
pod każdym względem dialog na 
sesji Rady Powiatu. Tymi słowa-
mi radny Maciej Sycianko z PiS 
zwrócił się do przewodniczącego 
Rady Jana Brosia.

A to dialogu ciąg dalszy: 

Jan Bronś: Ogarnąć sytuację zwią-
zaną z ulotką wyborczą... Nie, jed-
na tylko była.
Maciej Sycianko: Czyli można. 
Jakby ktoś chciałby na przykład 
baner na płocie Starostwa zawie-
sić, to można.
Jan Bronś: Nie.
Maciej Sycianko: A ulotkę można.
Jan Bronś: To nie jest ulotka, to jest 
druk adresowy, bo został adreso-
wy druk do państwa przesłany.

Maciej Sycianko: Druk adreso-
wy na terenie urzędu, panie prze-
wodniczący. Przecież ja jestem 
ostatnią osobą na tej sali, która po-
winna pana ordynacji wyborczej 
uczyć. No naprawdę...

Jan Bronś: Myślę - niech pan taki 
skromny nie będzie, ale chętnie za-
pamiętam każdą uwagę.
Maciej Sycianko: Czyli co, zostają 
materiały wyborcze czy zbieramy?
Jan Bronś: Myślę, że te materiały 
wyborcze powinniście państwo 
schować i przynajmniej nie teraz je 
przeglądać. Jak każdy druk, który 
przychodzi do Starostwa, jest adre-
sowany, jest zawsze wyłożony dla 
państwa, jeśli jest imiennie adreso-
wany. 
Maciej Sycianko: Wie pan dosko-
nale, panie przewodniczący, że to 
sytuacja, że tak powiem daleko 

odległa od litery prawa w tym mo-
mencie. 
Jan Bronś: No cóż, powiedziałbym 
tak - trudno mi cokolwiek interpre-
tować, bo jak widzicie u mnie nie 
ma. [Sycianko zamieścił po sesji 
zdjęcie, z którego wynika, że jed-
nak była - red.]
Maciej Sycianko: Panie prze-
wodniczący, jest pan gospoda-
rzem tutaj na tej sali.
Jan Bronś: W związku z tym 
jeśli ktoś z państwa ma jakiekol-
wiek wątpliwości, proszę odło-
żyć na sąsiedni stolik wszystkie 
materiały wyborcze, jeśli takie 
one mają charakter. Jeśli nie ma 
więcej uwag dotyczących po-
rządku obrad...

W tym momencie w dialog 
włączyła się radna Renata Woj-
ciechowska z PiS. 

- Panie przewodniczący, to 
nie jest problem w tym, że my 
mamy je odłożyć, tylko problem 
w tym, że one się tutaj pojawi-
ły, a nie powinny się pojawić. I 
chciałam zapytać, bo rzeczywi-
ście one są zaadresowane do nas 
imiennie, ale w jaki sposób one 
dotarły do Rady Powiatu, od 
kogo przyszły?

- Nie wiem - odpowiedział jej 
szef Rady. - Ale ktoś musi wie-
dzieć, bo my tutaj na tej kopercie 
oprócz naszego adresu... - konty-
nuowała Wojciechowska. - Jak wy-
jaśnię tą kwestię, na następnej sesji 
państwa o tym fakcie poinformuję 
- zakończył dyskusję Bronś. 

Portal olesnica24.com, który ten 
incydent na sesji ujawnił, podał, że 
chodziło o mającą formułę listu do 
radnego ulotkę wyborczą Rafała 
Trzaskowskiego - patrz skan.

Jak się okazuje, tożsamy list od 
kandydata Koalicji Obywatelskiej 
na prezydenta RP dostali też rad-

ni Rady Miasta Oleśnicy. Ale w 
mieście było to zorganizowane 
inaczej. Miejscy radni 28 lutego  
dostali na skrzynki pocztowe 
taką wiadomość z biura rady:

„Dzień dobry, w biurze rady 
są dla Państwa do odebrania 
imienne listy. Zapraszam po od-
biór”.

Korespondencja była w białej 
kopercie, zaadresowana imien-
nie do każdego radnego. Na 
zewnątrz koperty nie było ozna-
czenia komitetu wyborczego. 

Koperta nie zawierała jednak 
listu, lecz właśnie ulotkę wybor-
czą, oznakowaną klauzulą  „Sfi -
nansowano z środków Komitetu 
Wyborczego Kandydata na Pre-
zydenta Rafała Trzaskowskiego”.  
W piśmie komitetu wyborczego 
Trzaskowskiego do radnych nie 
ma bezpośrednich wezwań do 
głosowania. Natomiast poja-

wia się tam apel o wsparcie jego 

kampanii, cyt. „Stwórzmy razem, 
wspólny, największy w historii 
ruch samorządowy „Samorządy 
Naprzód”. Niech to będzie nasza 
kampania” - takie słowa skierował 
Trzaskowski do radnych.

- Z reguły w ten sposób, poprzez 
biuro rady, otrzymujemy listy od 
mieszkańców Oleśnicy. Tym ra-
zem otrzymaliśmy jednak mate-
riał wyborczy - mówi nam jeden z 
radnych.

Oczywiście Oleśnica nie jest wy-
jątkiem. Od kilkunastu dni lokalne 
media donoszą o podobnych prak-
tykach w różnych częściach Pol-
ski, m.in. w Tarnowie, Chorzowie, 
Krakowie, Szczecinie, Poznaniu, 
Lublinie oraz Radomsku. „Przed 
obradami 13. sesji Rady Miejskiej 
w Miliczu radni otrzymali list 
od Rafała Trzaskowskiego. To nie 
pierwszy raz, gdy komitet wybor-
czy Trzaskowskiego podejrzewa 
się o naruszanie przepisów wybor-
czych. Tym bardziej że korespon-
dencja była zaadresowana na Biuro 
Rady Miejskiej, a nie na prywatne 
adresy radnych” – poinformowała 
Telewizja Powiatu Milickiego.

Zgodnie z art. 108 Kodeksu wybor-
czego, agitacja wyborcza na terenie 
urzędów administracji rządowej i 
samorządowej jest zabroniona. Art. 
105 Kodeksu wyborczego definiuje 
agitację jako publiczne nakłania-
nie lub zachęcanie do głosowania 
w określony sposób, w tym na 
konkretnego kandydata. Ale - jak 
stwierdził też opozycyjny radny z 
Oleśnicy - w piśmie Trzaskowskie-
go nie ma bezpośrednich wezwań 
do głosowania, choć pojawia się 
prośba o wsparcie kampanii. 

Prawniczy rabini zapewne za-
opiniują to klasycznie: Jeden rabin 
powie tak, drugi nie..

Roman Rybak

Trzaskowski listy pisze, zwykłe, polecone

- zakończył dyskusję Bronś. na prezydenta RP dostali też rad-

Radny Sycianko i przewodniczący Bronś weszli w spór

Ulotka Trzaskowskiego

O mającej charakter listu do rad-
nych ulotce wyborczej Rafała Trza-
skowskiego głośno było nie tylko 
na sesji Rady Powiatu (czytaj wy-
żej), ale również na posiedzeniu 
Rady Miasta.

Jeszcze przed nią radni Klubu 
Prawa i Sprawiedliwości w Radzie 
Miasta Oleśnicy (Wojciech Bart-
nik, Dawid Jankowski, Ireneusz 
Ruszel, Jarosław Woźniak) złożyli 
w Prokuraturze Rejonowej w Ole-
śnicy zawiadomienie o możliwości 
popełnienia wykroczeń z Kodeksu 
wyborczego przez sztab wyborczy 
Rafała Trzaskowskiego.

Natomiast już na sesji Woźniak 
w imieniu klubu PiS zapropono-
wał, aby Rada Miasta przyjęła 
stanowisko m.in. z zapisem, że 
Rada Miasta Oleśnicy kategorycz-
nie oświadcza, iż nie angażuje się 
kampanię wyborczą żadnego z 
kandydatów, przestrzegając zasa-
dy bezstronności organów samo-
rządu terytorialnego. W projek-
cie jest też zapis, że Rada wyraża 
dezaprobatę wobec powyższych 
działań komitetu Rafała Trzaskow-
skiego. 

Po zgłoszeniu tego wniosku 
przewodniczący Rady Aleksan-
der Chrzanowski ogłosił przerwę 
na konsultacje z prawnikami.  

„Stanowisko oczywiście nie zo-
stanie przyjęte, bo nie znajdzie się 

większość ani do jego poparcia, 
ani do wprowadzenia projektu do 
porządku obrad” - napisał portal 
olesnica24.com, który relacjonował 
wydarzenia na sesji. I rzeczywi-
ście, za wprowadzeniem projektu 
pod obrady było 6 radnych (Bart-
nik, Jankowski, Woźniak, Ruszel, 
Bielański, Krzesińska), wstrzymał 
się radny Galik, reszta (13) była 
przeciw.

Ale dyskusji to nie zakończyło.
- Chciałbym usłyszeć, panie 

przewodniczący, jak to się odbyło, 
że druk bez nadawcy trafi ł do rad-
nych? Świadomie bądź nie Urząd 
Miasta czy też pan został wyko-
rzystany do agitacji wyborczej - 
ocenił Paweł Bielański z Oleśnicy 
Razem. 

- Wpłynęły listy do Biura Rady 
z nazwiskami radnych. Nie ma 
możliwości skontrolowania prze-
syłki, tego, co się w środku znaj-
duje. Poleciłem wysłać informacje 
mailem do państwa, żebyście sami 
odebrali list. Nie wolno otwierać 
jakiejkolwiek korespondencji, jest 
to tajemnica korespondencji - tłu-
maczył Aleksander Chrzanowski 
(klub Horbacza).

- Jest opór wielu radnych, którzy 
się nie zgadzają z tym, co wpłynę-
ło. Czy przewodniczący Rady nie 
powinien tego, że nam się to nie 
podoba, do pana Rafała Trzaskow-
skiego wysłać? - proponowała Be-
ata Krzesińska z OR.

- Pani otrzymała ten list na „Be-
ata Krzesińska”. Nie zgadza sie 

pani z nim, proszę wysłać do pana 
[Trzaskowskiego] - odpowiadał jej 
Chrzanowski.

- Ja wyślę. Ja sobie nie życzę, aby 
z PiS-u, z Polski 2050, skądkolwiek 
wysłał do nas - odpowiedziała rad-
na.

Natomiast Piotr Pawłowski, 
członek Platformy Obywatelskiej,  
przypomniał, że „w V i VI kadencji 
otrzymywaliśmy różnego rodzaju 
ulotki agitacyjne, również od rad-
nych i od posłów”. - I nikt nie robił 
z tego żadnego problemu, żadnej 
burzy, braliśmy, czytaliśmy i nikt 
tego nie podnosił, że to jest wielka 
agitacja itd. - powiedział wiceprze-
wodniczący Rady. 

- Skoro państwo nie macie żad-
nego problemu z tym, że takie 
listy do państwa dochodzą, no 
to dobrze, można się spodziewać 
kolejnych w takim razie - zriposto-
wał radnym komitetu Horbacza 
Jankowski. 

- Chciałbym panu jedną rzecz z 
historii przypomnieć. Kampanię 
do Europarlamentu z panią poseł 
Beata Kempą. Przypomina pan 
sobie korytarz? No to niech pan w 
refl eksji swojej, w swoim zapędzie 
też pomyśli, co pan wtedy robił - 
odgryzł mu się Chrzanowski. 

- Jak pan dobrze pamięta, sytu-
acja wyglądała w ten sposób, że ja 
nie byłem świadomy wtedy prze-

pisów. Przepraszam. Ja nie prowa-
dzę kampanii wyborczej kandydat 
na prezydenta Polski. To jest pierw-
sza rzecz. A druga rzecz, kiedy pan 
i pani Beata zwrócili mi uwagę, że 
takich fi lmików nie mogę nagrać, 
to nagraliśmy ten fi lmik ponownie 
- wyjaśniał radny PiS. 

- Mleko się rozlało - skonkludo-
wał szef Rady, a radny w tym mo-
mencie szeroko rozłożył ręce....

Dodajmy jeszcze, że klub PiS zło-
żył do burmistrza 6 pytań: 

„1. W jaki sposób materiały wy-
borcze kandydata na urząd prezy-
denta RP Rafała Trzaskowskiego 
wpłynęły do Urzędu Miasta Ole-
śnicy?; 2. Kto wydał polecenie o 
przekazaniu ich radnym?; 3. Czy 
inne materiały wyborcze kandy-
datów na urząd prezydenta RP 
były dystrybuowane w podobny 
sposób?; 4. W jaki sposób Urząd 
Miasta Oleśnicy przestrzega za-
sady neutralności administracji 
samorządowej?; 5. Czy urzędnicy 
Urzędu Miasta Oleśnicy są czynnie 
zaangażowani w kampanię wy-
borczą kandydata na urząd prezy-
denta RP Rafała Trzaskowskiego?; 
6. Czy na obiektach podległych 
Urzędowi Miasta Oleśnicy zostały 
wywieszone, bądź mają zostać wy-
wieszone banery wyborcze kandy-
datów na urząd prezydenta RP?”.

Roman Rybak

Protesty na nic, czyli mleko się rozlało

A czy łamie prawo wyborcze? Jeden prawniczy rabin powie tak, drugi rabin powie nie...

PiS składa zawiadomienie do prokuratury, rządzący uważają, że to burza w szklance wody.

Dawid Jankowski Aleksander Chrzanowski
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Czy sprawa kontraktu doktora 
Rogalskiego trafi do prokura-
tury? A jeśli tak, to co będzie 
badane? Na razie mamy gorącą 
polityczną polemikę...

- Jak wiadomo, szpital przegrał 
proces z doktorem Rogalskim, co 
będzie kosztowało szpital około 600 
tysięcy złotych. Pani starosto, chcia-
łem panią zapytać, jak to się w ogóle 
stało, że państwo nie podejmujecie 
tego tematu, nie zastanawiacie się 
nad nim, w ogóle temat jakby nie 
istnieje? - tak na sesji Rady Powia-
tu zainicjował dyskusję Maciej Sy-
cianko z PiS. 

- W tej sprawie [odpowie] Woj-
ciech Paszkowski - powiedziała 
Wioletta Efinowicz. 

- Zaraz, momencik. Jakbym chciał 
poznać zdanie pana radnego Woj-
ciecha Paszkowskiego, to bym go 
zapytał - obruszył się Sycianko. 

- Na zapytania radnych odpo-
wiada starosta lub wskazana przez 
niego osoba. Nie ma żadnych prze-
szkód formalnych - wyjaśnił Jan 
Bronś, przewodniczący Rady Po-
wiatu.

- Ja rozumiem. Formalnych oczy-
wiście nie ma, ale może jednak pani 
starosta [odpowie] - nie dawał za 
wygraną radny PiS.

- Nadzór nad szpitalem ma eta-
towy członek Zarządu Wojciech 
Paszkowski, on się tymi sprawami 
zajmuje - stwierdziła Efinowicz.

Jakiej odpowiedzi udzielił Woj-
ciech Paszkowski?  

- Pyta pan o sprawę dość bulwer-
sującą dla opinii publicznej, bo cho-
dzi o bezpowrotnie utracone środki 
dla Powiatowego Zespołu Szpitali, 
czyli nas wszystkich środki, bo nie 
trafią one na leczenie pacjentów, na 
wyposażenie szpitala, tylko trafią 
w ręce jednej osoby. Zasadnicze 
pytanie jest jedno - kto dopuścił do 
podpisania takiej umowy, która sta-
ła się później przedmiotem debaty? 
Za jakich czasów miało to miejsce? 
- mówił, niedwuznacznie wska-
zując na starostę Wojciecha Kociń-
skiego z PiS. - Może pan by zapytał 
osobę ze swojego ugrupowania, jak 
do tego doszło? Zgadzam się, że ta 
sprawa jest bulwersująca, wymaga 
wyjaśnienia. My w tej chwili doko-
nujemy pewnych analiz prawnych, 
co dalej ze sprawą można zrobić. 
Niestety, wygląda to w ten spo-
sób, że Powiatowy Zespół Szpitali 
obecnie ponosi odpowiedzialność 
finansową za działalność bądź to 
poprzednika bądź poprzedników - 
podkreślił.

Sycianko ripostował tak: „Mo-
ment krytyczny to październik 
2019 roku, kiedy umowa została 
bezprawnie rozwiązana na rympał 
przez pańskich kolegów partyj-
nych!”.

Kontrakt do prokuratury!
Z Sycianką nie zgodził się Bronś, 

który swoją wypowiedzią, a do-
kładnie jej prokuratorskim wąt-
kiem, wielu zaskoczył.

- Ta umowa nie została bezpraw-
nie rozwiązana, bo każdy praco-
dawca powinien mieć szansę i 

możliwość rozwiązania umowy. 
Źródło tkwi w jej podpisaniu. Nie 
przewidywała [ona] w ogóle formy 
rozwiązania, skandaliczna. Została 
podpisana [umowa] nie mieszcząca 
się w żadnych standardach i roz-
wiązanie jej spowodowało tylko 
zmniejszenie ilości strat, które w 
późniejszym okresie mogły nastą-
pić, w związku z zarządem reali-
zowanym przez wspomniane dwie 
osoby, zarówno te, która skarżyła 
wniosek o odszkodowanie, jak i 
tego, który bezpośrednio zatrudniał 
- mówił szef Rady,

I ujawnił: „Namawiam zarząd, 
żeby wystąpić z wnioskiem do pro-
kuratury o zbadanie przyczyn i po-
wodów podpisania umowy, która 
w żaden sposób nie odpowiadała 
jakimkolwiek standardom zawie-
rania tego typu umów między dy-
rektorem a podległym mu zastępcą 
czy podległym mu pracownikiem. 
I to jest główny powód późniejsze-
go odszkodowania wypłaconego 
przez powiat i tu należy szukać 
podstawowego źródła, a nie w mo-
mencie jej rozwiązania, bo było to 
rozwiązanie, które uchroniło po-
wiat przed kolejnymi równie cieka-
wymi wydatkami, jak w kadencji 
2014-18, gdzie zaciągaliśmy kredyt 
w Magellanie”. 

Takie umowy były  
na wagę złota 

O komentarz do tej sytuacji, a w 
szczególności do słów przewod-
niczącego Rady, zwróciliśmy sie 
do starosty, za którego czasów ów 
kontrakt zawarto.

Wojciech Kociński powiedział 
nam:

„Odnosząc się do słów Jana Bron-
sia, muszę wyjaśnić na początku, 
jak wyglądała ówczesna sytuacja 
w Powiatowym Zespole Szpitali. 
Przede wszystkim radni Platformy 
Obywatelskiej i ugrupowania Jana 
Bronsia, jeszcze przed moją kaden-
cją, przygotowali uchwałę o prywa-
tyzacji szpitala. Mieliśmy go spry-
watyzować. I zostawili mi szpital z 5 
milionami strat. Można powiedzieć, 
że dążyli do likwidacji szpitala, a na 
pewno placówki w Sycowie.

Z kolei sieć szpitali wymusiła na 
mnie likwidację oddziału interni-
stycznego w Sycowie, bo powiat 
nie mógł prowadzić dwóch takich 
samych oddziałów na swoim te-
renie. I w zamian za to, po wielu 
negocjacjach z NFZ, w miejsce zli-
kwidowanej interny otworzyliśmy 
oddział paliatywny w Sycowie. 
Strategia polegała na tym, żeby 
uchronić sycowski szpital przed 
dalszym okrojeniem i likwidacją, 
robiąc z niego placówkę leczenia 
długoterminowego. W tym kierun-
ku zmierzaliśmy.

I teraz, przechodząc do kwestii 
umowy. Umowa w takiej formie 
była już praktykowana przez po-
przedni Zarząd Powiatu i dyrekcję 
szpitala! Umowa była dwustron-
na, dostali ją praktycznie wszyscy 
lekarze. Dyrektor PZSz chciał ich 
„uwiązać” taką umową na dłużej. 
To miało doprowadzić do stabiliza-
cji kadrowej pracy oddziału. Wszy-

scy pamiętają o brakach lekarzy, o 
niepewności finansowej szpitala. 
Bardzo trudno było pozyskać do-
świadczonych, dobrych lekarzy.  
Wielu nie chciało wiązać się taką 
umową, zobowiązującą ich do kil-
kuletniej pracy w Oleśnicy. Oni 
chcieli być „wolni”.  

Dalej - w związku z tym, że nie 
mogliśmy znaleźć lekarzy specjali-
stów medycyny paliatywnej, dok-
tor Rogalski zobowiązał się, że na 
własny koszt ukończy odpowiednie 
kursy i szkolenia, żeby ten oddział 
poprowadzić. Przekonałem go do 
tego. A umowa dla szpitala była 
bardzo dobra. Takie umowy były 
na wagę złota, żeby nam lekarze nie 
uciekali, jak to się stało na przykład 
z chirurgami. Dyrektor Dybizbań-
ski i ja robiliśmy wszystko, żeby 
szpital kadrowo zabezpieczyć. 

I w sumie to byłbym wdzięczny, 
gdyby aktualny Zarząd Powiatu 
oddał sprawę do prokuratury, a ta 
zajęła się również krańcową niego-
spodarnością moich następców w 
kwestii tej umowy. 

A na koniec jeszcze odnośnie kre-
dytu w Magellanie... To była jedna 
z lepszych umów finansowych. Za-
bezpieczała szpital, była najtańszą 
ofertą na rynku, a przede wszyst-
kim pozwalała nam na obsługę 
komorników, których - mówię to 
oczywiście z przymrużeniem oka 
- było wtedy więcej niż kadry w 
szpitalu...” 

Odszkodowanie nam się 
nie podoba...

A co o pomyśle szefa Rady o po-
wiadomieniu prokuratury sądzi 
organ wykonawczy, czyli Zarząd 
Powiatu?  

Do władz powiatu skierowaliśmy 
trzy pytania w tej sprawie:

„1. Kiedy Zarząd Powiatu został 
poinformowany przez przewodni-
czącego Rady Powiatu o pomyśle 
złożenia zawiadomienia do Proku-
ratury Rejonowej w sprawie kon-
traktu Piotra Rogalskiego?

2. Kiedy Zarząd Powiatu rozwa-
żał i analizował ten pomysł?

3. Do jakich doszedł wniosków? 
Czy zawiadomienie do Prokuratu-
ry Rejonowej zostanie złożone?”.

Niestety, do czasu zamknięcia 
numeru nie otrzymaliśmy na nie od-
powiedzi. Możemy jedynie posłużyć 
się w tym miejscu odpowiedzią, któ-
rej na sesji Rady Miasta udzieliła na 
pytanie radnego Pawła Bielańskie-
go w tej sprawie starosta Wioletta 
Efinowicz. Powiedziała, że Zarząd 
sprawdza, „czy właściwie skonstru-
owana była treść tej umowy przez 
dyrektora Dybizbańskiego”. 

- To była umowa za czasów po-
przedniego starosty Wojciecha 
Kocińskiego, prawnicy ówcześni 
konsultowali to, a więc będziemy to 
sprawdzać. Bo nie podoba nam się 
wypłacenie tego odszkodowania i 
na pewno zrobimy wszystko, żeby 
zbadać, czy nie można czegoś zrobić. 
Ale jak myślę tu nie będzie chodziło 
o doktora Rogalskiego, tylko bar-
dziej widzimy winę w podpisaniu 
umowy dyrektora Dybizbańskiego 
- mówiła starosta.  Roman Rybak

Gorąco wokół kontraktu

To najprawdopodobniej marka 
LPP będzie sklepem odzieżo-
wym w minigalerii.

Jak ujawniła „Panorama”,  na 
działce przy Krzywoustego,  po-
łożonej bliżej elewatorów, za Bie-

dronką, powstanie minigaleria, o 
powierzchni 1500 mkw., podzie-
loną na trzy lokale po ok. 500 m2. 

Podawaliśmy już, że będą trzy 
branże i że będą dwie siecówki: 
drogeryjna oraz odzieżowa. Dzi-
siaj wiadomo już na 99 procent, 
że sklepem z tej drugiej branży 
będzie Sinsay, czyli jedna z ma-
rek koncernu LPP. Sinsay ma swój 

sklep na Rzemieślniczej i w galerii 
Pogodne Centrum (w miejscu Me-
dai Expert).

W trzecim lokalu z dużym praw-
dopodobieństwem pojawi się sklep 
branży RTV lub zoologiczny. 

Minigaleria otworzy się dla 
klientów przed świętami Bożego 
Narodzenia. 

(hag, ror)

A w zasadzie na jego obrzeża. 
Ale na pewno będzie to gastro-
nomiczny hit.

W latach 90. wielu oleśniczan ma-
rzyło wręcz o tym, by w ich mieście 
otworzył się Mc Donald`s. Nawet w 
ratuszu snuto projekty i wysyłano 
zapytania, czy sieć nie byłaby za-
interesowana przejęciem pustego 
wówczas lokalu na Lwowskiej, w 
którym potem przez lata mieściła się 
kawiarnia Iwona, a obecnie jest gar-
mażerka. Ale amerykański gigant 
nie był zainteresowany wejściem do 
30-tysięcznego miasteczka.

Czasy się jednak zmieniły i 
w Oleśnicy od 2018 roku mamy 
popularnego „maka” na Dobro-
szyckiej. Potem, w roku 2024,  
zbudowano na Wojska Polskiego/
Kusocińskiego restaurację KFC. 
A niedawno, jak żartują miesz-
kańcy, zwłaszcza Starych Rataj, 
domknął się gastronomiczny trój-

kąt i otworzyła swoje podwoje Po-
peyes Famous Louisiana Chicken, 
restauracja powstała przy ulicy 
Dobroszyckiej. 

A to nie koniec gastronomicznej 
ekspansji amerykańskich sieci. 

Jak udało się dowiedzieć Panora-
mie, do fastfoodowej walki o klien-
tów w Oleśnicy włącza się czwarty 
duży gracz. To sieć Pizza Hut. Ale 
pizzę sieci z Dallas zjemy w innej 
lokalizacji. Obiekt według naszych 
informacji ma powstać na działce 
w strefie aktywności gospodarczej, 
między torami linii 181 na Kępno a 
rondem na wschodniej obwodnicy 
Oleśnicy. 

Pizza Hut to jedna z najwięk-
szych sieci restauracyjnych typu 
casual dining (czyli takich, któ-
re serwują dania obiadowe w 
przystępnych cenach) na świecie. 
Właścicielem marki Pizza Hut jest 
Yum! Brands w Dallas (USA). 

(OAI)

Pizza Hut wchodzi  
do miasta

Zjemy ją w Oleśnicy

Trzeci Sinsay!

Remont parkingu jest uzależ-
niony od pieniędzy z KPO na 
powstanie bloku operacyjnego. 
Dlaczego tak?

- Kwestia parkingu przy szpi-
talu jest połączona z inwestycją w 
blok operacyjny. Chcemy stworzyć 
zgodny ze standardami blok opera-
cyjny ze sterylizacją oraz pracownią 
endoskopową. W drugiej połowie 
roku ma być ogłoszony nabór [cho-
dzi o pieniądze z Krajowego Planu 
Odbudowy - red.]. Od jego efektów 
będą zależały dalsze działania od-
nośnie parkingu - mówi Agnieszka 
Cholewińska, dyrektor Powiatowe-
go Zespołu Szpitali.

Dlaczego parking włączono w tę 
planowana od lat i szacowaną na 
42 mln zł inwestycję?

- Uznaliśmy, że jest to szansa 
na pozyskanie finansowania. 
Projekt rozbudowy przewidy-
wał budowę pawilonu i to zna-
cząco zmieniało wykorzystanie 
powierzchni wokół szpitala, w 
związku z czym i tak byłaby 
konieczność przeprojektowania 
dróg komunikacyjnych. A jeżeli 
się okaże, że pieniędzy z KPO nie 
dostaniemy, to będziemy realizo-
wać inne warianty. Doprowadze-
nie do takiego stanu, żeby można 
go było nazwać naprawdę par-
kingiem. A może zlecenie tego 
firmie zewnętrznej, ale będzie 
się to wiązało z wprowadzeniem 
opłat, co jest standardem nie tyl-
ko w szpitalach - wyjaśnia dyrek-
tor. 

(ror)

Nareszcie budynek przestanie 
straszyć!

Powiatowy Inspektor Nadzoru 
Budowlanego wydał decyzję na-
kazującą rozbiórkę budynku daw-
nego prosektorium. 

- Tam już nic się nie dzieje, a 
budynek jest w opłakanym sta-
nie technicznym. Była eksperty-
za i teraz jest nakaz rozbiórki - 
mówi Agnieszka Cholewińska, 
dyrektor Powiatowego Zespołu 
Szpitali. 

Do końca roku obiekt ma znik-
nąć.  (ror)

Będzie KPO,  
będzie parking

Rozbiorą prosektorium

Nadchodzi jego kres
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Ryszard Gąsior, Dariusz Sendek, 
Adam Hrehorowicz, Arkadiusz 
Staśkiewicz - to oni kierowali spół-
ką Atol od 2006 roku. Dwaj ostatni 
prezesi odchodzili w burzliwych 
okolicznościach.

Przypomnijmy krótko sekwen-
cję ostatnich zdarzeń, ujawnioną 
przez Panoramę Oleśnicką: od 30 
września do 23 grudnia 2024 roku 
trwał audyt w Atolu, po zapozna-
niu ze sprawozdaniem z niego pre-
zes spółki odpowiada 150-stronico-
wym pismem, po przeczytaniu go 
31 stycznia rada nadzorcza spółki 
(z błogosławieństwem władz mia-
sta) odwołuje prezesa Arkadiu-
sza Staśkiewicza, a na początku 
lutego burmistrz składa na niego 
zawiadomienie do Prokuratury 
Rejonowej w Oleśnicy, zarzucając 
mu znieważenie funkcjonariusza 
publicznego i szantażowanie wie-
lu osób. Prokurator analizujący 
zawiadomienie podjął decyzję, że 
przeprowadzi czynności spraw-
dzające z udziałem obu stron - 
Staśkiewicza i Horbacza. Ma ono 
dać odpowiedź, czy wszczęte 
zostanie postępowanie przygoto-
wawcze. 

Na sesji Rady Miasta Oleśnicy 
Paweł Bielański, radny Oleśnicy 
Razem, zapytał burmistrza o przy-
czyny rozwiązania umowy z pre-
zesem Atola Arkadiuszem Staśkie-
wiczem. - Na rozwiązaniu umowy 
zaważył audyt. To pochodna audy-
tu. Po wynikach audytu straciłem 
zaufanie do obecnego pana preze-
sa - powiedział Adam Horbacz. 

Dodajmy, że odchodzący prezes 
był obecny na sesji. Witał się (że-
gnał) z radnymi przed rozpoczę-
ciem obrad.

31 marca, był ostatni dzień w 
pracy. 26 marca rada nadzorcza  
Atola (Ryszard Gąsior, Alicja Mo-
tyl, Małgorzata Iwańska) powołała 
Wojciecha Salika na prezesa spół-
ki. Stanowisko obejmie 1 kwietnia. 
Salik jest magistrem wychowania 
fizycznego, doświadczonym na-
uczycielem, był prezesem pływac-
kiego klubu, ma szerokie kontakty 
sportowe i jest autentycznym 
pasjonatem sportu. W poprzed-
niej kadencji był radnym powia-
towym. Jego ojciec był wielolet-
nim radnym miasta i powiatu, 
naczelnikiem w UM Oleśnicy, a 
także prezesem Pogoni Oleśnica. 
A dziadek, Franciszek Gawlik, w 
latach 1963-1972 przewodniczą-
cym Miejskiej Rady Narodowej, 
wspominanym do dzisiaj m.in. 
jako współtwórca ukwiecenia 
miasta różami. 

Opozycja od razu zwróciła 
uwagę na pozakonkursowy tryb 
powołania prezesa. Jeden z rad-
nych przesłał nam skopiowaną 
z portalu olesnica24.com wypo-
wiedź radnego Grzegorz Żyły, 
który krytykował wybór Sendka 
na prezesa (notabene też powoła-
no go bez konkursu...) słowami: 
„Ja sam chciałbym aby osoby na 
tak ważnych dla miasta stanowi-
skach były wybierane w drodze 
jak najczytelniejszej procedury 
- konkursu (może nawet rodzaj 

debaty z kandydatami, na której 
mieszkańcy zadawaliby im pyta-
nia, patrząc prosto w oczy), a nie 
w atmosferze powyborczego od-
wdzięczania się (powoływania)”.

Paweł Bielański z Oleśnicy Ra-
zem złożył już cztery pytania do 
burmistrza: „1. Jakie były kryte-
ria wyboru prezesa OKR Atol Sp. 
z o.o.?; 2. Czy były rozpatrywane 
inne kandydatury niż Pan Woj-
ciech Salik?; 3. Jakie cele krótko i 
długoterminowe burmistrz miasta 
Oleśnicy, działając jako Zgroma-

dzenie Wspólników, wyznaczył 
nowemu prezesowi spółki OKR 
Atol Panu Wojciechowi Salikowi?; 
4. Jakiej wysokości wynagrodzenie 
będzie otrzymywał Pan Wojciech 
Salik z tytułu pełnienia funkcji 
prezesa?”.

Panorama z Wojciechem Salikiem 
przeprowadziła krótką rozmowę 
dzień po decyzji rady nadzorczej. 


Kiedy otrzymał Pan propozycję 
objęcia tego stanowiska? 

Propozycję dostałem na począt-
ku marca. 

A kto ją złożył?
Burmistrz Oleśnicy.

To tzw. gorący stołek - dla-
czego zdecydował się Pan go 
objąć?

Była to dla mnie ważna decy-
zja. Każde stanowisko kierow-
nicze wiąże się z wyzwaniami, 
ale dostrzegam również duży 
potencjał do rozwoju i poprawy 
funkcjonowania obiektu. Moim 
celem jest przede wszystkim 
stabilizacja i dalszy rozwój OKR 
Atol, aby jak najlepiej służył 
mieszkańcom, a także stworze-
nie dobrych warunków pracy 
dla zespołu

Dopiero Pan zacznie kierowa-
nie placówką, ale ma Pan na 
pewno jakieś swoje prze-
myślenia i pierwsze plany. Z 
jakimi pomysłami przychodzi 
Pan do Atola?

Moim priorytetem jest lepsza 
promocja istniejących usług oraz 
wzbogacenie oferty o nowe pro-
pozycje, dostosowane do ocze-
kiwań mieszkańców. Planuję 
uważnie wsłuchiwać się w ich 
potrzeby. Na początek skupię się 
na poprawie czystości i estety-
ki obiektu, a równocześnie po-
szukam sposobów na obniżenie 
kosztów energii i zaplanuję naj-
pilniejsze remonty.

Czy planuje Pan powołanie 
zastępcy albo menadżera ds. 
sportu albo inaczej - jakiejś 
drugiej osoby do współpracy w 
kierowaniu spółką? 

W pierwszym etapie muszę 
zapoznać się ze spółką od środ-
ka. Przede wszystkim spotkać 
się z ludźmi, ich potrzebami, po-
znać organizację pracy. Z drugiej 
strony chcę poznać oczekiwania 
klientów. Kolejnym etapem będzie 
rozpoczęcie wdrażania założeń. 
Jeśli zapadną decyzje dotyczące 
ewentualnych zmian kadrowych, 
będą one wynikały z realnych po-
trzeb i celów OKR Atol.


Jedna z pierwszych decyzji pre-

zesa będzie związana z pilnie nie-
zbędnym remontem wszystkich 
sanitariatów na poziomie niecki 
basenowej w OKR Atol. Spółka i 
władze miasta rozważają obecnie 
warianty całkowitego lub częścio-
wego zamknięcia obiektu na czas 
prac.

Roman Rybak

Pani Ania z Oleśnicy chciałaby kupić mę-
żowi zegarek na urodziny. 

– Stylowy, szwajcarski. Mam już upatrzo-
ny – mówi. Niestety wymarzony prezent kosz-
tuje aż 1300 złotych, co dla pani Ani jest spo-
rym problemem. – To dla mnie za dużo, a nie 
mam skąd pożyczyć – ciężko wzdycha. 

Któż z nas tego nie przeżył: towar kusi na 
wystawie, lecz w portfelu pusto. Codzienne 
życie kosztuje zbyt dużo, a oszczędności jakoś 
nie chcą się uzbierać… Ale to przecież nie ko-
niec świata. Nie trzeba rezygnować z marzeń, 
by kupić coś ekstra. 

Lokalne sklepy, światowe marki

Jak wynika z badania przeprowadzonego 
przez bank Credit Agricole w październiku 
ub.r, Polacy lubią zakupy, ale chcą robić je 
mądrze. Aż 79 proc. z nas regularnie poluje 
na promocje, żeby wydawać mniej pieniędzy. 
Gdzie najlepiej ich szukać?

- Najwięcej rabatów i zniżek jest w naszym 
Klubie Korzyści, dostępnym w aplikacji CA24 
Mobile. Mamy tam oferty ponad 10 tys. punk-
tów sprzedaży w całej Polsce i w Internecie. 
Są i małe lokalne sklepy i wielkie światowe 
marki – zachwala Magdalena Kołodziejczak, 
dyrektor placówki Credit Agricole w Oleśnicy. 

Żeby skorzystać z rabatów wystarczy 
założyć Konto dla Ciebie w Credit Agricole 
i uzyskać dostęp do aplikacji. Bank dopasowu-
je propozycje rabatów indywidualnie do każ-

dego klienta, więc każdy użytkownik aplikacji 
będzie widział inne propozycje.  

Zwroty na abonament

Oszczędzać można także… płacąc kartą. 
Ale nie każdą. Credit Agricole proponuje  tu 
kolejne nietypowe rozwiązanie: kartę maXi-
ma, która zupełnie na nowo definiuje pojęcie 
i funkcje karty kredytowej. 

Tym, co odróżnia maXimę od innych po-
dobnych produktów jest… abonament. Użyt-
kownik płaci jedną stałą opłatę miesięcznie 
i dzięki temu może korzystać z odnawialnego 
kredytu z 54-dniowym okresem bezodsetko-
wym oraz pakietu dodatkowych benefitów. 

- Możemy wybierać pomiędzy pakietem 
Podstawowym (10 zł miesięcznie), który do-
skonale sprawdza się w codziennych zaku-
pach, a pakietem Premium (19 zł miesięcznie), 
skrojonym dla osób kochających podróże. 
Każdy użytkownik karty może w każdej chwi-
li sam zmienić pakiet w aplikacji – wyjaśnia 
Magdalena Kołodziejczak. 

Użytkownicy karty mogą co miesiąc do-
stać do 20 zł zwrotu w pakiecie Podstawo-
wym i 30 zł zwrotu w pakiecie Premium - to 
więcej niż wynosi miesięczna opłata. W obu 
pakietach zwracanych jest 2 proc. wydatków 
za zakupy w sklepach popularnych marek (np. 
w największej w Polsce sieci sklepów spo-
żywczych). Użytkownicy Premium zyskują 
dodatkowo 1 proc. zwrotu za zakupy w liniach 

lotniczych i na stacjach benzy-
nowych, płatności za przejaz-
dy taksówkami oraz rezerwacje 
noclegów na popularnym portalu 
podróżniczym. Karta powiązana jest 
z programami lojalnościowymi Master-
card Bezcenne Chwile i Visa Benefit.

Zegarek na raty

A to nie wszystko, bo są jeszcze raty. Co-
raz więcej Polaków korzysta z tej formy płat-
ności, która także pozwala użyć domowemu 
budżetowi. 

- Formalności związane z udzieleniem kre-
dytu ratalnego są bardzo proste i zajmują tylko 
kilka minut. W naszym banku cały proces od-
bywa się elektronicznie, a potwierdzenie za-
warcia umowy dokonywane jest przy pomocy 
SMS-a – wyjaśnia Magdalena Kołodziejczak.  

W sklepach stacjonarnych kredyt ratalny 
dostępny jest od 100 do 80 tys. zł, a spłatę 
można rozłożyć nawet na 96 miesięcy. Przy 
zakupach przez Internet można skorzystać 
z kredytu od 300 do 35 tys. zł na okres do 48 
miesięcy. 

Dla pani Ani, pomysł z ratami okazał się 
strzałem w dziesiątkę. 

- Myślałam, że mąż znowu dostanie tylko 
koszulę. A tu proszę – będzie i zegarek! To 
będą wspaniałe urodziny.

AGATA  
KRACZEK 

Smartshopping z Credit Agricole

Kupujesz... i oszczędzasz
Lubisz wyszukiwać okazje i kupować nowe ciuchy, gadżety, czy sprzęt, ale martwią 
cię zbyt duże wydatki? Credit Agricole przychodzi z pomocą. Sprawdź listę protipów 
i oszczędzaj na zakupach.

na stacjach benzy-
nowych, płatności za przejaz-
dy taksówkami oraz rezerwacje 
noclegów na popularnym portalu 
podróżniczym. Karta powiązana jest 

programami lojalnościowymi Master-
Visa Benefit.

RYNEK 50, 
OLEŚNICA

Pn.-pt.: 9:30-16:30

Salik piątym prezesem Atola
A czy to będzie prezesura na piątkę? Ten stołek jest gorący... 

Wojciech Salik
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Radny sam zabezpieczył niebez-
pieczne miejsce.

W grudniu ubiegłego roku Mi-
rosław Płaczkowski złożył inter-
pelację w sprawie niebezpiecz-
nych dwóch stalowych końcówek 
rur wystających z terenu trawnika 
w parku Południowym. Napisał, 
że jedna z rur jest ostra i w przy-
padku przykrycia śniegiem, czy 
ukrycia w trawie może stanowić 
zagrożenie dla dzieci czy zwierząt. 
Do interpelacji dołączył zdjęcie i 
mapkę.

W odpowiedzi radnemu klubu 
Oleśnica Dla Was miasto napisa-
ło, że interpelacja jest zasadna i że 
wystające rury nie są elementem 

instalacji wodnej, w związku z 
czym zostaną usunięte.

21 marca miasto wraz z przed-
szkolakami witało wiosnę właśnie 
w parku Południowym. Czy coś 
się zmieniło w kwestii niebez-
piecznego miejsca?

- Nie chcę robić z tego jakiejś de-
monstracji, tylko po prostu pojadę 
tam o 10.30 i jeżeli zagrożenie nie 
zostało usunięte, to sam zabezpie-
czę to miejsce, skoro miasto nie 
potrafiło tego zrobić przez prawie 
cztery miesiące - poinformował Pa-
noramę radny. 

A potem przesłał zdjęcia, z któ-
rych jednoznacznie wynika, że 
musiał miejsce zabezpieczyć sam...

(ror)

Nie usunęli, choć obiecali

Ktoś nie dopilnował...

Tam ładnie, a tu dokładnie od-
wrotnie.

Mieszkańcy ulicy Wikliniarskiej 
sygnalizują problem bałaganu 
w obrębie niewielkiego zagajni-
ka na ulicy Ludwikowskiej przy 
wjeździe na parking obok nowego 
kościoła. Na kilkuarowej dział-
ce z resztkami ogrodzenia rosną 
drzewa, ale i sporo samosiejek. W 
miejscu tym znajdują się niezbiera-
ne od lat liście oraz sterty suchych 

gałęzi. Nie brakuje też różnego ro-
dzaju odpadów. 

Jak twierdzą mieszkańcy, kiedy 
rosnące tu drzewa i krzewy się za-
zielenią, miejsce zamieni się w ty-
powy bar pod chmurką, gdzie no-
torycznie spożywany jest alkohol. 

Warto, aby służby miejskie zain-
teresowały się tym miejscem, tym 
bardziej że o parę metrów dalej 
znajduje się pięknie zagospodaro-
wany park Południowy. 

(hag)

Ludwikowska kontrastów

Pora na porządki!

Ale dopiero za rok. I jeśli będą pieniądze.

O naprawę powierzchni orlika w Szkole Podstawo-
wej nr 4 interpelował Jacek Malczewski. Radny z klu-
bu Horbacza zwrócił uwagę, że na boisku są dziury, a 

jest ono wykorzystywane bardzo intensywnie przez 
organizacje sportowe z Oleśnicy.

Zakład Budynków Komunalnych odpowiedział 
rajcy, że „przedmiotowe zadanie zostanie uwzględ-
nione w przyszłorocznym budżecie miasta Oleśni-
cy w zależności od posiadanych środków finanso-
wych”.

(ror)

Jan Bronś jako przewodniczący 
Rady Powiatu gra w swojej lidze. 

Gdyby ktoś postronny, nie zna-
jący podziału stanowisk i funkcji 
w powiatowym samorządzie, włą-
czył się w słuchanie obrad Rady 
Powiatu po na przykład kwadran-
sie, to z całą pewnością uznałby, że 
starostą powiatu jest Jan Bronś, a 
jego zastępcą Wojciech Paszkow-
ski. 

Dlaczego? Ano dlatego, że to 
przewodniczący Rady jest osobą, 
która częściej niż starostowie, a 
na pewno obszerniej, udziela rad-
nym odpowiedzi, komentuje ich 
wystąpienia, a wspomaga go w 
tym właśnie wspomniany członek 
Zarządu. 

Na kanwie dyskusji Macieja Sy-
cianki z Janem Bronsiem w kwestii 
tego, kto ma udzielić odpowiedzi 
na pytanie o kontrakt Piotra Rogal-
skiego (czytaj: Gorąco wokół kontrak-
tu - str.4) Renata Wojciechowska 
skonstatowała: - Panie przewod-
niczący, ja mam taką dużą wątpli-
wość, bo pan komentuje, występu-
je jako komentator rzeczy, o które 
tutaj kolega radny pyta zarząd, 
starostę...

- I uważa pani, że zgodnie ze 
statutem powiatu oleśnickiego nie 
mam do tego prawa? To proszę 
sprawdzić w statucie, który prze-
widuje możliwość zabierania głosu 

w każdej sprawie przez przewod-
niczącego, jest to zapis przewidzia-
ny naszym statutem. W związku z 
tym trzymajmy się statutu - zripo-
stował jej stanowczo Bronś.

A Paszkowski wspomógł go tym 
razem kwestią: „Ja tylko chciałem 
przypomnieć, że pan przewodni-
czący też jest radnym, to tak gwoli 
uściślenia”.

Zajrzyjmy do statutu. „Prze-
wodniczący Rady organizuje 
pracę Rady i prowadzi jej obrady, 
a w szczególności: zwołuje sesje 
Rady, przewodniczy obradom, 
kieruje obsługą kancelaryjną po-
siedzeń Rady, zarządza i przepro-
wadza głosowanie nad projektami 
uchwał, podpisuje uchwały Rady, 
czuwa nad zapewnieniem warun-
ków niezbędnych do wykonywa-

nia przez radnych ich mandatu”. 
Czyli zadaniem przewodniczącego 
jest wyłącznie organizowanie pra-
cy rady oraz prowadzenie obrad 
rady. I tego praktycznie wszyscy 
szefowie rad gmin w naszym po-
wiecie się trzymają, bo w tej kwe-
stii statuty są niemal identyczne.

Ale...
Ale zapis w powiatowym sta-

tucie (i w innych też) mówi w ko-
lejnym miejscu również, że „prze-
wodniczący obrad może zabierać 
głos w każdym momencie obrad”. 
Jan Bronś korzysta z tego prawa 
nader obficie i można już stwier-
dzić, że praktycznie gra w Radzie 
Powiatu w swojej własnej lidze. I w 
niej nie ma, przynajmniej na razie, 
konkurencji...

Roman Rybak

Ma prawo i korzysta

Przewodniczący Rady swoje prawa wykorzystuje do maksimum

Orlika naprawią

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

MIASTO W SKRÓCIE
Przybyli ułani  
do burmistrza 

Stowarzyszenie Kawaleryjskie 
im. 14 Pułku Ułanów Jazłowiec-
kich od dwóch lat ma siedzibę 
w Oleśnicy. „Z wielką przyjem-

nością spotkałem się z naszymi 
ułanami, aby podziękować za 
dotychczasową współpracę i 
porozmawiać o kontynuowa-
niu jej w przyszłości. Ta grupa 
niezwykłych pasjonatów historii, 
podtrzymywania tradycji naro-
dowej i krzewienia patriotyzmu, 
stale towarzyszy miejskim 
wydarzeniom i obchodom świąt 
narodowych. Osobiście, ale 
również w imieniu mieszkańców 
i miasta serdecznie dziękuję, że 
jesteście z nami. Na spotkaniu 
zadeklarowaliśmy sobie dalsze 
wspólne działania na rzecz 
miasta” - napisał po spotkaniu 
burmistrz Adam Horbacz.
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WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Burmistrz Miasta Oleśnicy 

ul. Rynek 1, 56-400 Oleśnica, ogłasza:

III-przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż następującej nieruchomości położonej w Oleśnicy

Adres nieruchomości: 
Oleśnica

Numer 
działki

Arkusz 
Mapy

Powierzch-
nia działki 

w m2

KW Nr Cena wywo-
ławcza nieru-
chomości w zł

Wadium 
w zł

ul. Grecka, obręb Lucień 298 94 702 WR1E/00028070/7 218.000 21.800

Cena sprzedaży gruntu, osiągnięta w przetargu podlega opodatkowaniu stawką VAT w wysokości 23%, zgodnie 
z art. 5 ust. 1 pkt 1 w związku z art. 2 pkt 6 oraz zgodnie z art. 41 ust. 1 w związku z art. 146a pkt 1 ustawy z dnia 
11.03.2004r. o podatku od towarów i usług (t.j. Dz. U. z 2024r., poz. 361, z późn. zm.).
Przeznaczenie nieruchomości w planie miejscowym i sposób jej zagospodarowania: zgodnie z miejscowym pla-
nem zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego pomiędzy ul. Polną, Wikliniarską, Ludwikowską 
i Stawową w Oleśnicy, uchwalonym przez Radę Miasta Oleśnicy uchwałą nr XXXIV/270/2013 z dnia 27 czerwca 
2013 r., ogłoszoną w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego poz. 4314 z dnia 12 lipca 2013r., nie-
ruchomości przeznaczone są pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną (w/w działki znajdują się w jednostce 
strukturalnej o symbolu: 18.MN).
Działka gruntowa nr 298 AM 94 znajduje się w strefie ochrony konserwatorskiej dla zabytków archeologicznych.
Przetarg na wyżej wymienioną nieruchomość, odbędzie się dnia 14 maja 2025 r. o godz. 11:30 (w Sali Obrad - 
pokój nr 37 na II piętrze w części ratuszowej Urzędu Miasta Oleśnicy).
Najpóźniej do dnia  08 maja 2025r. na rachunek bankowy Gminy Miasta Oleśnicy nr 18 9584 0008 2001 0000 
0055 0004 w Banku Spółdzielczym w Oleśnicy należy wpłacić wadium w pieniądzu.
Ogłoszenie o przetargu wywieszono na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta Oleśnicy Rynek-Ratusz, oraz opubliko-
wano na stronach internetowych http://www.olesnica.pl (w zakładce Aktualności) i http://idumolesnica.bip.gov.pl 
(Menu użytkownika – Nieruchomości: Sprzedaż - Kupno).
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Wydziale Geodezji, Gospodarki Gruntami, Rol-
nictwa i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta Oleśnicy (pok. 103, I p.) lub telefonicznie pod nr (071) 798-21-54 w 
godz. od 8:00 do 16:00.

Przestępstw z głównych kate-
gorii było mniej, pożarów ciut 
więcej.

Na ostatniej sesji Rady Powiatu 
radni zostali zapoznani ze spra-
wozdaniami z działalności Policji i 
Państwowej Straży Pożarnej. 

Podinsp. Grzegorz Krawczyk 
podał, że przestępstwa z 7 głów-
nych kategorii w roku 2023 były 
503, a w roku 2024 - 434. 

Komendant policji pochwalił się 
m.in. zatrzymaniem czterech osób 
podejrzanych o oszustwa metodą 
na Blika, dilerów odpowiedzial-
nych za posiadanie ponad 30 kg 
narkotyków, 36-latka, który doko-
nał kradzieży wyrobów jubiler-
skich o łącznej wartości 33 tysięcy 
złotych, czy sześciu obywateli Gru-
zji, którzy na terenie województwa 
dolnośląskiego dokonali kilku 
włamań do domów i mieszkań. 
Przypomniał, że funkcjonariusze 
Wydziału Kryminalnego ustalili, 
a następnie dokonali zatrzymania 
sprawcy śmiertelnego potrącenia 
obywatela Ukrainy. 48-letni kie-
rowca tira potrącił pieszego, po 
czym, nie udzielając mu pomocy, 
oddalił się z miejsca. Mówił także 
o tym, że wandal-graficiarz został 
zatrzymany przez dzielnicowych 
z Międzyborza. Był nim 17-latek, 
który „uczył” swoich nieletnich 

kolegów „twórczości artystycz-
nej”, wykorzystując do tego liczne 
elewacje budynków, place zabaw i 
przystanki. Na terenie gminy Mię-
dzybórz dokonali oni aż 14 znisz-
czeń urządzeń i budynków o łącz-
nej wartości 37 tysięcy 500 złotych.

Padły też dane smutnej staty-
styki drogowej - w roku 2023 na 
drogach w powiecie zginęła jedna 
osoba, w roku minionym aż pięć. 

Komendant policji podał także, 
że w Komendzie Powiatowej Po-
licji w Oleśnicy na 200 etatów jest 
obecnie 12 wakatów.

Z kolei z danych przekazanych 
przez komendanta straży pożarnej 

mł. bryg. Łukasza Słomę wynika, 
że w 2024 roku na terenie powiatu 
oleśnickiego odnotowano 1416 in-
terwencji, co w porównaniu z ro-
kiem poprzednim stanowi wzrost 
o 276 zdarzeń (24,2 proc.). Domino-
wały wyjazdy do likwidacji skut-
ków miejscowych zagrożeń, które 
stanowiły 71 proc. wszystkich in-
terwencji. Pożarów było 356, tj. o 6 
więcej niż w roku 2023. Najwięcej 
zdarzeń odnotowano w mieście 
Oleśnicy (318), a najmniej w gminie 
Dziadowa Kłoda.

Obu f un kc jonar iuszom za 
współpracę podziękowała starosta 
Wioletta Efinowicz. (OAI)

Meldunki policji i straży

Szefowie służb zdali sprawozdanie

Kłopot z sąsiadem

„Altanka” na znaleziska

Mężczyzna zaanektował frag-
ment podwórka.

Problemy z sąsiadami są stare 
jak świat... Kolejny przykład takiej 
sytuacji sygnalizują nam miesz-
kańcy budynku przy ulicy Ponia-
towskiego 2a. 

Ich nadużywający alkoho-
lu sąsiad tuż przy wejściu do 
klatki schodowej urządził sobie 
dziki magazyn i rupieciarnię. 
To  prowizoryczna, zbudowana 
z kartonów, „altanka”, w której  
gromadzi różne znalezione, praw-
dopodobnie nikomu niepotrzeb-
ne, przedmioty. 

Jak informują nas zaniepokojeni 
mieszkańcy, wystarczy, żeby ktoś 
zaprószył ogień i kamienica może 
pójść z dymem. 

Sprawa była już kilkukrotnie zgła-
szana do zarządcy budynku, jednak 
- jak widać na załączonym zdjęciu - 
bez skutku. 

Z informacji, które uzyskaliśmy 
u administratora (Biuro Usługo-
we Dom), wynika, że  na prośbę 
mieszkańców w grudniu ubiegłego 
roku zarządca usunął nielegalną 
konstrukcję przyległą do budynku 
przy Poniatowskiego. Oby po tym 
naszym sygnale nastąpiły podobne 
działania.  Grzegorz Huk

Ten absurd zniknie

Piesi maszerują do rowu!

MIASTO W SKRÓCIE
Olsonowa będzie  
gotowa

Miasto szuka wykonawcy budowy 
drogi wraz z infrastrukturą tech-
niczną w ulicy Walasiewicz-Olson 
z dwoma sięgaczami. W obrębie 
ulicy sportsmenki powstanie as-
faltowa droga o szerokości 5,0 m i 
długości ok. 210 m z połączeniem 
z nawierzchnią w Kusocińskiego 
oraz wyprowadzeniem skrzyżowa-
nia z sięgaczem i ulicą Kiryka (za 
przejściem dla pieszych), a także 
z łącznikiem oraz z ulicą Malinow-
skiego jednostronnym chodnikiem. 

W obrębie sięgacza powstanie 
asfaltowa droga o szerokości 5,0 
m i długości ok. 90 m, zakończoną 
placem manewrowym, z jedno-
stronnym chodnikiem. W obrębie 
łącznika Malinowskiego z Północ-
ną będzie ciąg pieszo-rowerowy, 
a w obrębie Malinowskiego droga 
asfaltowa o szerokości 5,0 m i 
długości ok. 50 m.

Modra do końca  
miesiąca
Prace przy Modrej powoli się koń-
czą. Już widać efekty. Wykonano 
kanalizację deszczową, położono 
stabilizację, ułożono kostkę i kra-

wężniki. Wykonawcą jest Biobud 
Piotr Schabikowski za 270.846 
zł. Prace będą trwały do końca 
kwietnia.

Erba zadba o czystość?
Trzy podmioty chcą się zając 
utrzymaniem czystości w zaso-
bach ZBK. Zakłady Usługowe Za-
chód z Poznania zaproponowały 
cenę 1.099.052 zł; konsorcjum 
Megatherm z Opola i PHU Anna 
Pol z Wrocławia - 1.243.722 zł; 
Erba Przemysław Łęcki z Oleśni-
cy - 1.021.229 zł. ZBK zamierza 
przeznaczyć na sfinansowanie 
zamówienia 1.096.882 zł. 

Przejście dla pieszych zostanie 
przesunięte.

Ten sygnał otrzymaliśmy od 
mieszkańców ulicy Miodowej. 
Przy wyjeździe ze wspomnianej 
osiedlowej ulicy na Południo-
wą w stronę miasta znajduje się 
oznakowane przejście dla pie-
szych, które prowadzi wprost do 
głębokiego i wypełnionego wodą 
dwumetrowego rowu.

Kiedy przyjechaliśmy na miej-
sce, aby naocznie zobaczyć to, o 
czym mówią nasi informatorzy, 
zobaczyliśmy przejście donikąd. 
A dokładnie do rowu.... Dodajmy, 
że tuż obok przejścia znajduje się 
duży zakład przemysłowy (GKN), 
a po drugiej stronie jezdni spore 
osiedle, którego mieszkańcy z 
narażeniem zdrowia, a być może 
życia, muszą pokonywać to nie-
bezpieczne miejsce. 

Ponieważ pasy znajdują się na 
ulicy Południowej administrowa-
nej przez Zarząd Dróg Powiatowej, 
skontaktowaliśmy się z nim w tej 
sprawie. 

Wicedyrektor Paulina Walczak-
Grobelna poinformowała nas, że w 
obrębie wskazanego przez nas miej-
sca prowadzone są prace związane 
z projektem mającym na celu zmini-
malizowanie zalewania fragmentu 
ulicy Ludwikowskiej pod wiaduk-
tem kolejowym. Powiedziała, że 
wspólnie z samorządem Oleśnicy 
podjęto szereg działań w tym zakre-
sie. Pogłębienie rowu odprowadzają-
cego wodę deszczową wzdłuż ulicy 
Południowej jest jednym z jego ele-
mentów. - A wracając do problemu 
niefortunnego przejścia dla pieszych 
przy ulicy Miodowej, najprawdopo-
dobniej w najbliższym czasie zosta-
nie zmieniona jego lokalizacja - in-
formuje nas wicedyrektor ZDP.

Grzegorz Huk

MIASTO W SKRÓCIE
Bratki na rabatki
Konsorcjum Ilmar Ilnicki Kobie-
rzyce - lider,  MKI Kobierzyce - 
uczestnik, które wygrało przetarg 
na utrzymanie porządku i zieleni 
w Oleśnicy, już intensywnie pra-
cuje, m.in. od kilku dni pracow-
nicy sadzą bratki na rondach i 
rabatach.
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Są pieniądze na cenne inicjaty-
wy. Niemałe, bo to aż 70 milio-
nów złotych.

„Moc Małych Społeczności” to 
motto panelu dyskusyjnego, któ-
ry odbył się w sali konferencyjnej 
Oleśnickiej Biblioteki Publicz-
nej. Organizatorem spotkania z 
przedstawicielami Ministerstwa 
ds. Społeczeństwa Obywatelskie-
go był oleśnicki aktywista i radny 
związany z ugrupowaniem Polska 
2050 Szymona Hołowni Mirosław 
Płaczkowski. 

Spotkanie prowadził wicemini-
ster Marek Krawczyk, a wśród jego 
uczestników znaleźli się przedsta-
wiciele organizacji pozarządowych 
z terenu powiatu oleśnickiego.

Wiceminister podkreślił, że 70 
milionów złotych dedykowane 
jest organizacjom działającym na 
terenie średnich i małych miej-
scowości, a także z terenów wiej-
skich. Wymienił trzy priorytety 
inicjatyw: odporne, zintegrowane 
społeczności lokalne, zwiększenie 
potencjału organizacji zrzeszonych 

w sieciach, silne społeczeństwo lo-
kalne. Wśród przykładowych ce-
lów, na jakie można przeznaczyć 
pozyskane środki, wymienił sze-
roko rozumiane bezpieczeństwo 
obywateli. 

Po jego zakończeniu rozmawiali-
śmy z Mirosławem Płaczkowskim.

n
Jak Pan ocenia spotkanie?

- Bardzo się cieszę z licznej fre-
kwencji. W dwugodzinnym me-
rytorycznym spotkaniu uczestni-
czyło ok. 50 osób z całego powiatu, 
reprezentujących różne środowi-
ska i organizacje od kół gospodyń 
wiejskich po strażaków z OSP. 
Mieliśmy szczególną okazję spo-
tkać się z politykiem na co dzień 
zajmującym się wsparciem spo-
łeczników z organizacji pozarzą-
dowych. Zaznaczę, że na Dolnym 
Śląsku na 30 miast powiatowych 
takie spotkania miały miejsce je-
dynie w 6 z nich. 
Jaka była idea wizyty wicemini-
stra?

Zarówno w Ministerstwie Spo-
łeczeństwa Obywatelskiego, jak 
i Narodowym Instytucie Wolno-
ści, pracują ludzie, którzy „zjedli 
zęby” na działalności organizacji 
pozarządowych. W zdecydowanej 
większości wywodzą się z  ugru-
powania Polska 2050. Jednym z 
nich jest Piotr Stec z NIW, który 
w Oleśnicy mówił, że cel to wyro-

bienie w społeczeństwie odporno-
ści na wszelkie kryzysy. Nie było 
mowy wprost o zagrożeniu wojną, 
ale każdy z obecnych na sali rozu-
miał doskonale przesłanie płynące 
z tej wizyty. Generalnie chodzi o 
to, żeby społeczeństwo obywa-
telskie wraz mniej lub bardziej 
formalnymi organizacjami było 
ogniwem łączącym administracje 
ze społeczeństwem oraz  korzysta-
ło z mechanizmów niezbędnych w  
reagowaniu  w przypadku wszel-
kich kryzysów. Przykłady można 
mnożyć. To może być pandemia, 
brak wody, blackout, czy powódź. 
W takich sytuacjach niezmiernie 
ważne mogą być działania grup 
nieformalnych i stowarzyszeń. To 
może być grupa sąsiadów, rada ro-
dziców, rada sołecka itp. Wszyscy 
oni mogą wystąpić z wnioskiem o 
środki na realizację swojego pro-
jektu. Projekt ma polegać na tym, 
że musi wyrobić w społeczeństwie 
odporność na sytuację kryzysową. 
Nowością przy obecnym rozdzie-
laniu środków jest to, że nie jak 
wcześniej 5, ale aż 50 procent przy-

znawanych środków można prze-
znaczyć na środki trwałe, takie jak 
wyposażenie w sprzęt.
Co najbardziej interesowało 
uczestników?

Pytań było sporo. Być może to 
będzie zaskoczeniem, ale niemal 
wszyscy zaznajomieni z aplikowa-
niem o dotację pytali o tzw. literki. 
O co chodzi? Otóż w latach po-
przednich niemal powszechna była 
uznaniowość przydzielania środ-
ków. Kiedy w Narodowym Insty-
tucie Wolności wpływały wnioski 
o grant z całego kraju, tysiące tych 
wniosków były one weryfikowane 
przez ekspertów. Oni przydzielali 
punkty. Na tym nie koniec. Było też 
kryterium literkowe. Zdarzały się 
przypadki, że świetny projekt, do-
brze oceniony, z wymaganą ilością 
punktów, otrzymał powiedzmy 
literkę F i przepadł, a kiepski pro-
jekt z niską merytoryczną oceną i 
z literką A przechodził dalej. To 
się diametralnie zmieniło. Wnio-
ski będą oceniane wyłącznie przez 
ekspertów i będzie wyłącznie kry-
terium punktowe merytoryczne 
brane i eksperci będą głosowali. A 
ja jestem przekonany, że spotkanie 
było wartościowe i być może z na-
szego terenu do Warszawy zostaną 
wysłane projekty, które zostaną 
zauważone, a pozyskane środki 
spożytkowane właściwie.

Rozmawiał Grzegorz Huk 

Pytali o literki

Zainteresowanie było duże

...artystyczne między Oleśnicą  
Namysłowem.

W klimatycznych pomieszcze-
niach poddasza Izby Regionalnej 
w Namysłowie (to dawna szkoła 
ewangelicka) odbył się wernisaż 
wystawy prac malarskich pt. 
„KoRelacje” oleśnickiej grupy 
artystycznej Inicjatywa Twórcza 
KoRelacje. To była pierwsza na 
taką skalę wystawa niezależne-
go zespołu lokalnych twórców, 
których prace na co dzień można 

oglądać w oleśnickiej kawiarni 
Cafe Mali. 

Namysłowianie mają okazję 
obejrzeć twórczość: Katarzyny 
Błaszczyk, Zofii Chabierskiej, 
Małgorzaty Furmanek, Doroty 
Jednoróg, Jarosława Kiełbasiewi-
cza, Jolanty Kwaśniewskiej, Anny 
Piotrowicz, Beaty Robak, Renaty 
Sobczak, Sylwii Zgoby.

Oleśniczanie zostali bardzo cie-
pło przyjęci przez przedstawicieli 
miejscowego środowiska arty-
stycznego, a także przez wicesta-

rostę powiatu namysłowskiego 
Sylwestra Zabielnego, który mówił, 
że jest absolwentem I LO w Ole-
śnicy, działał w grupie teatralnej 
przy MOKiS-ie i miło wspomina 
współpracę z jego dyrektor Agatą 
Szpiłyk, która też była obecna na 
wernisażu.

Kto wie, może to spotkanie za-
początkuje bliższe relacje pomię-
dzy Oleśnicą a Namysłowem, a 
na razie wystawa będzie świetną 
promocją naszego miasta.

(ror) 

KoRelacje tworzą relacje

Oleśniccy artyści promowali nasze miasto w Namysłowie
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MIASTO W SKRÓCIE
Drogi owocowe
Miasto ogłosiło przetarg na opra-
cowanie dokumentacji na budowę 
dróg o nawierzchni utwardzonej 
wraz z kanalizacją deszczową i 

teletechniczną oraz oświetleniem 
ulicznym na osiedlu Rataje, powyżej 
ulicy Jarzynowej. Zadanie obejmie 
ulice Rabarbarową, Arbuzowa, Bo-
rówkową, Winogronową, Truskaw-
kową, Aroniową oraz łączniki. 

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Burmistrz Miasta Oleśnicy 

ul. Rynek 1, 56-400 Oleśnica, ogłasza:

III-przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż następującej nieruchomości położonej w Oleśnicy

Adres nieruchomości: 
Oleśnica

Numer 
działki

Arkusz 
Mapy

Powierzch-
nia działki 

w m2

KW Nr Cena wywoław-
cza nieruchomo-

ści w zł

Wadium 
w zł.

ul. Grecka, obręb Lucień 291 94 609 WR1E/00028070/7 198.000 19.800

Cena sprzedaży gruntu, osiągnięta w przetargu podlega opodatkowaniu stawką VAT w wysokości 23%, zgodnie 
z art. 5 ust. 1 pkt 1 w związku z art. 2 pkt 6 oraz zgodnie z art. 41 ust. 1 w związku z art. 146a pkt 1 ustawy z dnia 
11.03.2004r. o podatku od towarów i usług (t.j. Dz. U. z 2024r., poz. 361, z późn. zm.).
Przeznaczenie nieruchomości w planie miejscowym i sposób jej zagospodarowania: zgodnie z miejscowym pla-
nem zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego pomiędzy ul. Polną, Wikliniarską, Ludwikowską 
i Stawową w Oleśnicy, uchwalonym przez Radę Miasta Oleśnicy uchwałą nr XXXIV/270/2013 z dnia 27 czerwca 
2013 r., ogłoszoną w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego poz. 4314 z dnia 12 lipca 2013r., nie-
ruchomości przeznaczone są pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną (w/w działki znajdują się w jednostce 
strukturalnej o symbolu: 18.MN).
Działka gruntowa nr 291 AM 94 znajduje się w strefie ochrony konserwatorskiej dla zabytków archeologicznych.
Przetarg na wyżej wymienioną nieruchomość, odbędzie się dnia 14 maja 2025 r. o godz. 11:00 (w Sali Obrad - 
pokój nr 37 na II piętrze w części ratuszowej Urzędu Miasta Oleśnicy).
Najpóźniej do dnia 08 maja 2025r. na rachunek bankowy Gminy Miasta Oleśnicy nr 18 9584 0008 2001 0000 
0055 0004 w Banku Spółdzielczym w Oleśnicy należy wpłacić wadium w pieniądzu.
Ogłoszenie o przetargu wywieszono na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta Oleśnicy Rynek-Ratusz, oraz opubliko-
wano na stronach internetowych http://www.olesnica.pl (w zakładce Aktualności) i http://idumolesnica.bip.gov.pl 
(Menu użytkownika – Nieruchomości: Sprzedaż - Kupno).
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Wydziale Geodezji, Gospodarki Gruntami, Rol-
nictwa i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta Oleśnicy (pok. 103, I p.) lub telefonicznie pod nr (071) 798-21-54 w 
godz. od 8:00 do 16:00.

Emocji nie zabraknie - zapowiadają autorzy przed-
stawienia teatralnego, które możemy obejrzeć w 
Oleśnicy.

„Szczęśliwi, zakochani, spełnieni. Chciałoby się 
rzec: małżeństwa idealne. Ale czy na pewno? Co, 
jeśli okaże się, że każde z nich ma jakieś grzechy na 
sumieniu? W tym czworokącie miłosnych zagrywek 
emocji nie zabraknie. Prawda będzie mieszać się z 
kłamstwem, miłość z nienawiścią, a gorący płomień 
namiętności z przeszywającym do szpiku kości chło-
dem” - tak anonsują przedstawienie „Tylko miłość. 
Sceny z życia małżeńskiego” według tekstu Rene He-
inersdorffa jego twórcy. 

Reżyserem spektaklu jest Anna Oberc, autorem sceno-
grafii Witold Stefaniak, kostiumy zaprojektowała Marta 
Banaszek. Obsadę stanowią: Magdalena Czerwińska, 
Sylwia Juszczak, Mikołaj Krawczyk, Mariusz Drężek.

Gdzie można go zobaczyć? W Miejskim Ośrodku 
Kultury i Sztuki 4 kwietnia o godz. 18. Bilet kosztuje 
140 zł. Niemało, ale teatr to ekskluzywna rozrywka 
dla ludzi kulturalnych... No i na dodatek będzie o sek-
sie! W czworokącie!! (kad)

W miłosnym czworokącie
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 Spokojna okolica   Garaż podziemny
 Wysoki standard   Atrakcyjna lokalizacja

OSIEDLE DĘBOWE
przy ulicy Krzywoustego w Oleśnicy

 Mieszkania z balkonami i tarasami o powierzchni 
    od 34 do 90 mkw. 
 Budynki wyposażone w windy i podziemne garaże. 
 Na terenie ukończonego i ogrodzonego osiedla będą
    wygodne miejsca parkingowe, plac zabaw i strefa zieleni. 

Inwestor:  WZÓRBUD Grzegorz Wzorek, wzorbud.pl
Kontakt:  tel. 501-274-114, e-mail: biuro@wzorbud.pl

 Spokojna okolica  Spokojna okolica  Garaż podziemnyGaraż podziemny

Turniej o zasadach bezpieczeń-
stwa zorganizowało Przedszko-
le nr 3 w Oleśnicy.

Nauczycielki Katarzyna Bogacz 
i Alicja Kucharska zorganizowa-
ły 25 marca Turniej „Bezpieczny 

Uczniowie i nauczyciele kolejny 
raz wystąpili w szkolnym przed-
stawieniu.

Szkolne Koło Teatralne przy 
Zespole Placówek Specjalnych w 
Oleśnicy wystawiło 25 marca sztu-
kę teatralną o tematyce II wojny 
światowej pt. „Do Wolności” w sali 
widowiskowej MOKiS w Oleśnicy. 

„Celem nadrzędnym tego spekta-
klu było budzenie polskiej świado-
mości patriotycznej wśród uczniów, 
dorosłych oraz przywołanie wspo-
mnień historycznych Polaków z 
czasów okupacji, aby przestrzec 
każdego widza przed wojną, przed 
postawą obojętności i akceptacji 
złych zachowań w Polsce i na świe-
cie” - wyjaśniają organizatorzy.

„Nigdy więcej wojny!” - to jedno 
z haseł przedstawienia, w którym 
wystąpili uczniowie i nauczyciele 
oraz pracownicy placówki.

Głównym bohaterem spektaklu 
był Tadeusz - mąż Zosi i tata Jan-
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MIASTO W SKRÓCIE
Sukces Rodziny Pajaców
Oleśnicka drużyna z ZSP1 pod nazwą „Rodziny 
Pajaców” osiągnęła najlepszy wynik w II poziomie 
wiekowym w zadaniu „Wyzwań na Już” podczas XVIII 
Ogólnopolskiej Olimpiady Kreatywności Destination 
Imagination. Drużyna będzie reprezentować Polskę 
podczas fi nału międzynarodowego DI w USA, Chi-
nach lub Katarze.

Fo
t. 

G
rz

eg
or

z 
H

uk

 olesnica24.com
Więcej zdjęć na

 olesnica24.com
Więcej zdjęć na



10 w w w . o l e s n i c a 2 4 . c o m 1-7 kwietnia 2025Panorama Oleśnicka nr 13PANORAMA GMINOGŁOSZENIE W PANORAMIE

13www.tuolawa.pl13/2025

Szacuje się, że obecnie do-
stęp do niezelektryfi kowanych 
linii kolejowych ma na Dol-
nym Śląsku ponad 300 tys. 
mieszkańców. Liczba ta bę-
dzie się z resztą sukcesywnie 
zwiększać wraz z ukończony-
mi rewitalizacjami kolejnych 
linii, które w najbliższych 
latach przeprowadzać będzie 
samorząd województwa w ra-
mach wielkiego projektu walki 
z wykluczeniem komunikacyj-
nym w regionie. 

- Jako samorząd woje-
wództwa za cel postawiliśmy 
sobie, że pociągi dojadą do 
każdego zakątka naszego 
regionu, gdzie tylko jest to 
możliwe. Z powodzeniem 
remontujemy i przywracamy 
do użytkowania nieczynne, 
często od dziesięcioleci, linie 
kolejowe. Z ogromną rado-
ścią obserwujemy także, że 
mieszkańcy i turyści bardzo 
chętnie korzystają z kolei, 
więc to pokazuje, że ten kie-
runek działań powinien być 
kontynuowany. Ale rewita-
lizacja linii kolejowych to 
pierwszy krok. Konieczne są 
także zakupy kolejnych no-
woczesnych pociągów, które 
będą wozić Dolnoślązaków 
po tych liniach - mówi Mi-
chał Rado, Wicemarszałek 
Województwa Dolnoślą-
skiego. 

Pierwsze spalinowe pociągi 
PESA serii 231M z tego zamó-
wienia pojawią się na Dolnym 
Śląsku w połowie 2027 roku, 
a całość umowy na 10 sztuk 
pojazdów zostanie zrealizo-
wana do końca 2027 roku. 
Pociągi te będą obsługiwać 
między innymi linie do Kar-
pacza, Stronia Śląskiego czy 
Lądka-Zdroju po zakończeniu 
modernizacji tych tras. 

- To już dziesiąty kontrakt 
Kolei Dolnośląskich i pol-
skiej fi rmy PESA na zakup 
nowoczesnych pociągów. 
Dziś podpisujemy umowę na 
dostarczenie 10 sztuk, jednak 
być może to nie będzie koniec 
tego zamówienia. W ramach 
prawa opcji możemy doku-
pić jeszcze kolejne 20 sztuk 
tych pociągów. Właśnie tyle 
dodatkowych pojazdów nam 
potrzeba, aby jeździły po 
liniach, jakie w niedługim 
czasie zostaną zrewitali-
zowane i przywrócone do 
użytkowania. Rozpoczynamy 
także rozmowy z różnymi 

firmami, m.in. z PESĄ, na 
temat możliwości zakupu 
nowoczesnych pociągów hy-
brydowych, które również 
świetnie sprawdziłyby się na 
Dolnym Śląsku - mówi Da-
mian Stawikowski, prezes 
Kolei Dolnośląskich. 

Nowe pociągi PESA serii 
231M mają długość ponad 
40 metrów, mogą rozwijać 
prędkość do 120 km na go-
dzinę. Są one wyposażone 
w nowoczesne silniki ecodie-
sel, w których możliwe jest 
stosowanie ekologicznego 
paliwa o znacznie zmniejszo-
nej emisji CO2 w porównaniu 
do standardowych rozwiązań. 
W tych pojazdach znajdzie 
się 115 miejsc siedzących, 
a także przestrzeń na 8 rowe-
rów i 2 wózki inwalidzkie. 
Co ciekawe, będą one mogły 
jeździć także po liniach trans-
granicznych kończących swój 
bieg w Czechach - posiadają 
niezbędną homologację na 
oba kraje. Zresztą największy 

czeski przewoźnik, Ceske 
Drahy, zamówił w bydgoskiej 
fabryce PESA ponad 100 sztuk 
identycznych pociągów.

Wartość zamówienia Ko-
lei Dolnośląskich w bydgo-
skiej PESIE opiewa na blisko 
300 mln zł. Zakup ten jest 

możliwy dzięki umowie kre-
dytowej z bankiem PKO BP. 
Po zakończeniu dostawy 10 
pojazdów od PESA, nowocze-

sny tabor Kolei Dolnośląskich 
będzie wynosił już ponad 100 
pociągów.

TS

10 nowych pociągów dla Kolei Dolnośląskich. 
TO INWESTYCJA ZA 300 MLN ZŁ!

Takie pociągi PESA jeżdżą już u naszych czeskich sąsiadów

Kupujemy nowe pociągi, aby podróże koleją po regionie były jeszcze sprawniejsze i wygodniejsze - Michał Rado, Wicemarszałek Województwa Dolnośląskiego

Koleje Dolnośląskie podpisały z bydgoską PESĄ umowę na zakup 10 spalinowych pojazdów, które już niedługo wyjadą na tory w regionie. Te nowoczesne 
pociągi dołączą do bogatego taboru regionalnego przewoźnika, który obsługuje niezelektryfikowane linie kolejowe. Właśnie trwają przetargi na rewitalizację 
kolejnych tras, więc pojazdy te bardzo się przydadzą, aby wozić po nich Dolnoślązaków.
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czasie zostaną zrewitali-
zowane i przywrócone do 
użytkowania. Rozpoczynamy 
także rozmowy z różnymi 

firmami, m.in. z PESĄ, na 
temat możliwości zakupu 
nowoczesnych pociągów hy-
brydowych, które również 
świetnie sprawdziłyby się na 
Dolnym Śląsku - mówi Da-
mian Stawikowski, prezes 
Kolei Dolnośląskich. 

Nowe pociągi PESA serii 
231M mają długość ponad 
40 metrów, mogą rozwijać 
prędkość do 120 km na go-
dzinę. Są one wyposażone 
w nowoczesne silniki ecodie-
sel, w których możliwe jest 
stosowanie ekologicznego 
paliwa o znacznie zmniejszo-
nej emisji CO2 w porównaniu 
do standardowych rozwiązań. 
W tych pojazdach znajdzie 
się 115 miejsc siedzących, 
a także przestrzeń na 8 rowe-
rów i 2 wózki inwalidzkie. 
Co ciekawe, będą one mogły 
jeździć także po liniach trans-
granicznych kończących swój 
bieg w Czechach - posiadają 
niezbędną homologację na 
oba kraje. Zresztą największy 

czeski przewoźnik, Ceske 
Drahy, zamówił w bydgoskiej 
fabryce PESA ponad 100 sztuk 
identycznych pociągów.

Wartość zamówienia Ko-
lei Dolnośląskich w bydgo-
skiej PESIE opiewa na blisko 
300 mln zł. Zakup ten jest 

możliwy dzięki umowie kre-
dytowej z bankiem PKO BP. 
Po zakończeniu dostawy 10 
pojazdów od PESA, nowocze-

sny tabor Kolei Dolnośląskich 
będzie wynosił już ponad 100 
pociągów.

TS

10 nowych pociągów dla Kolei Dolnośląskich. 
TO INWESTYCJA ZA 300 MLN ZŁ!

Takie pociągi PESA jeżdżą już u naszych czeskich sąsiadów

Kupujemy nowe pociągi, aby podróże koleją po regionie były jeszcze sprawniejsze i wygodniejsze - Michał Rado, Wicemarszałek Województwa Dolnośląskiego

Koleje Dolnośląskie podpisały z bydgoską PESĄ umowę na zakup 10 spalinowych pojazdów, które już niedługo wyjadą na tory w regionie. Te nowoczesne 
pociągi dołączą do bogatego taboru regionalnego przewoźnika, który obsługuje niezelektryfikowane linie kolejowe. Właśnie trwają przetargi na rewitalizację 
kolejnych tras, więc pojazdy te bardzo się przydadzą, aby wozić po nich Dolnoślązaków.
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chał Rado, Wicemarszałek 
Województwa Dolnoślą-
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BIERUTÓW  l  Sieć wodo-
ciągowa w 80 proc. jest stara i 
wymaga wymiany. Stare są też 
budynki, często zdewastowane.

Na sesji Rady Miejskiej obszer-
ne sprawozdanie z działalności 
Zakładu Gospodarki Komunalnej 
zaprezentował dyrektor Zbigniew 
Konefał. 

Poinformował o rozpoczętym w 
ubiegłym roku od dawna oczeki-
wanym remoncie stacji uzdatnia-
nia wody w Bierutowie. Z uwa-
gi na zwiększony rozbiór wody 
spowodowany podłączeniem do 
SUW-u w Bierutowie Zbytowej, 
Zawidowicach, Kruszowicach i 
Paczkowie pojawiły się sezonowe 
niedobory wody i modernizacja 
stacji stała się pilną koniecznością. 
Po uzyskaniu środków zewnętrz-
nych przez samorząd moderniza-
cja mogła być rozpoczęta. Zadanie 

zostanie zrealizowane do końca 
I półrocza 2025 roku, co pozwoli 
niemal dwukrotnie zwiększyć wy-
dajność obiektu. 

Konefał mówił także o moderni-
zacji SUW w Stroni. Tam dokonano 
m.in. wymiany pompy głębinowej. 
Mówiąc o sieci wodociągowej, dy-
rektor ZGK informował radnych, 
że w 80 procentach jest to sieć stara 
i należy pilnie przygotować plan 
sukcesywnej jej wymiany. Zada-
nie to częściowo zostało już zreali-
zowane w obrębie ulic Solnickiej i 
Kolejowej. 

W 2024 roku zakończono mo-
dernizację oczyszczalni ścieków 
w Bierutowie. Pracuje ona na 60 
proc. możliwości. Dwie pozostałe 
oczyszczalnie w Stroni i Gorzesła-
wiu pracują prawidłowo i nie wy-
magają większych nakładów.

Na koniec dyrektor Konefał 
wspomniał o jeszcze jednej for-

mie działalności podległej sobie 
jednostki, czyli zarządzaniu bu-
dynkami mieszkalnymi. ZGK ma 
w zarządzie 164 budynki, w tym 
756 mieszkań, z czego 475 zostało 
sprzedanych, a 281 to mieszkania 
komunalne. Dyrektor mówił o ist-
niejącym od wielu lat problemie 
wynikającym z faktu, że więk-
szość wspomnianych budynków 
to obiekty stare, często zdewasto-
wane, o niskim standardzie. Ogra-
niczone środki finansowe ZGK 
pozwalają jedynie na dokonywanie 
pilnych i doraźnych prac remonto-
wych. Podsumowując, dyrektor 
nadmienił, że mimo ograniczo-
nych środków jego firma stara się 
poprawiać bazę sprzętową, czego 
przykładem może być zamówiony 
specjalistyczny samochód WUKO 
do udrażniania sieci kanalizacyj-
nej.

Grzegorz Huk

Stara sieć, stare budynki

W oczyszczalni pojawiły się nowoczesne urządzenia Zbigniew Konefał

BIERUTÓW l Były to bardziej 
akty wandalizmu niż chęć kra-
dzieży.

Mieszkańcy Bierutowa są po-
ruszeni incydentami, które miały 
miejsce w miniony weekend na te-
renie miejscowych kościołów. Jak 
powiedział Panoramie proboszcz 
Bartosz Mitkiewicz, były to bar-
dziej akty wandalizmu niż chęć 
kradzieży. 

W kościele Świętej Katarzyny 
zniszczone zostało okno z witra-
żem znajdujące się na południo-
wej elewacji świątyni. Szacunkowy 
koszt odtworzenia okna to kilka 
tysięcy złotych. Dodajmy, że witraż 
wykonany był przez miejscowego 
rzemieślnika Dariusza Komolko. 

Była także nieudana próba wła-
mania się do drugiego z bierutow-
skich kościołów - pw. św. Józefa. 

Policja prowadzi dochodzenie w 
obu sprawach.  (hag)

Kościelni wandale

Zniszczono witraż

SOLNIKI MAŁE l  Pójdą na 
dokumentację remontową świą-
tyni.

Na sesji Rady Miejskiej w Bie-
rutowie przyjęto projekt uchwały  
w sprawie udzielenia pomocy fi-
nansowej dla Parafii Rzymskoka-

tolickiej pw. św. Józefa Oblubieńca 
NMP w Bierutowie na dofinanso-
wanie prac w kościele filialnym 
pw. Wniebowzięcia NMP w Solni-
kach Małych. 20.000 zł pójdzie na 
wykonanie dokumentacji konser-
watorskiej oraz projektowej.

(ror)

20 tysięcy na kościół

BIERUTÓW l Ceny kosztory-
sowe to jedno, a ceny po prze-
targu to drugie. Są one wyższe.

Syntetyczną analizę wykonania 
inwestycji  za rok 2024 zaprezen-
tował na sesji Rady Miejskiej wi-
ceburmistrz Rafał Nowowiejski. 
Posługiwał się wzorcem tzw. trój-
kąta zarządzania, na który składa-
ją się liczba wyznaczonych zadań, 
czas realizacji oraz budżet na to 
przeznaczony. Przypomniał, że w 
minionym roku samorząd przewi-
dział do realizacji 83 zadania, na 
które przeznaczono 12,2 miliona 
złotych. W ciągu 12 miesięcy udało 
się zakończyć 53 inwestycje, reszta 
jest w toku, będzie zakończona w 
roku bieżącym. 

Wśród trzech dużych projektów, 
których nie udało się zakończyć w 
roku 2024, są modernizacje SUW i 
PSZOK-u oraz rewitalizacja wieży 
ratuszowej. Nowowiejski poinfor-
mował radnych, że tzw. wskaźnik 
wykonania za ubiegły rok wyniósł 
76 proc., a na realizację zadań gmi-
na wydała 9 milionów złotych. 
Wyjaśnił, że gdyby nie trzy rozpo-
częte i niedokończone w ubiegłym 
roku wymienione duże inwestycje, 
wskaźnik ten wyniósłby 95 proc. 
Dodał, że nie da się przewidzieć 
precyzyjnie czasu zakończenia du-
żych rozpoczętych zadań, zwłasz-
cza kiedy środki zewnętrzne na 
ten cel spływają pod koniec roku 
kalendarzowego. Wiceburmistrz 
mówił także o brutalnej rzeczy-

wistości związanej z rozliczaniem 
inwestycji. Okazuje się, że ceny 
kosztorysowe to jedno, a cena osta-
teczna to drugie. I tak w przypad-
ku inwestycji drogowych koszt ich 
wykonania często wynosi od 135 
do prawie 150 proc. ceny kosztory-
sowej. - Z tym musimy się mierzyć, 
bo taka jest rzeczywistość - mówił. 

Radna Małgorzata Mikoś pyta-
ła, czy realny jest plan zakończe-
nia modernizacji bierutowskiego 
PSZOK-u założony na koniec 
kwietnia. Wiceburmistrz zapew-
niał, że cena zadania nie ulegnie 
zmianie, a samorząd zrobi wszyst-
ko żeby terminu dotrzymać.

Dodajmy, że na sesji sprawozda-
nie o działalności Społecznej Ko-
misji Mieszkaniowej za rok 2024 
zaprezentowała inspektor Aldona 
Szymańska. 

 Grzegorz Huk

Brutalna rzeczywistość 
finansowa

Rafał Nowowiejski

GMINA OLEŚNICA l Z cze-
go? Z tworzenia  gminnej kultu-
ry - spuentowała swoje wystą-
pienie dyrektor GOK-u. 

Szeroko rozumiana kultura od 
lat jest pozytywnym emblematem 
gminy Oleśnica. Mnogość prowa-
dzonych na tej niwie działań oraz 
zaangażowanie związanych z kul-
turą, tak zawodowo, jak i społecz-
nie, osób procentują, bo po tym 
względem gmina Oleśnica może 
być dla innych wzorcem.

Na sesji Rady Gminy obszerne 
sprawozdanie z działalności GOK-
-u połączone z prezentacją audio-
wizualną zaprezentowała dyrektor 
Monika Małobęcka-Wzgarda. 

Gminny Ośrodek Kultury reali-
zuje swoje zadania poprzez dzia-
łalność komórek organizacyjnych: 
Domu Kultury, Działu Sportu 
i Rekreacji, Gminnej Biblioteki 
Publicznej i Działu Finansowo-
-Administracyjnego. GOK ma w 
swojej gestii kilkadziesiąt obiek-

tów kulturalnych i sportowych. 
To głównie świetlice, siedziba 
ośrodka, Biblioteka Publiczna plus 
9 punktów bibliotecznych, Pracow-
nia Orange, Centrum Rękodzieła, 
Izba Pamięci, cztery pracownie 
plastyczne, hale sportowe we 
Wszechświętem i Oleśnicy, 19 bo-
isk sportowych. W ramach GOK-u 
działają 33 drużyny sportowe, 17 
grup artystycznych dorosłych 1 
grupa artystyczna dziecięca. A jest 
też Uniwersytet Trzeciego Wieku, 
na zajęcia którego w  2024 uczęsz-
czało 73 słuchaczy.

Średnioroczne etatowe zatrud-
nienie w roku 2024 wynosiło 14 
osób (13,75 etatów).

Sporo miejsca dyrektor poświę-
ciła działalności edukacyjnej i 
promocyjnej, prowadzonej m.in. 
w nowoczesnych, dobrze wypo-
sażonych świetlicach wiejskich. 
Prawdziwym oczkiem w głowie 
dyrektor i jej zespołu jest organi-
zacja imprez kulturalnych i spor-
towo-rekreacyjnych, których tylko 

w ubiegłym roku było aż 300. Naj-
bardziej znane, to cykliczne kon-
certy kolęd, Ferie z GOK, Koncert z 
okazji Dnia Kobiet, czy niezwykle 
popularny Kogutek z Jarmarkiem 
Wielkanocnym. 

Dyrektor GOK zapewniła rad-
nych, że całość dotacji z gminy 
została wydatkowana zgodnie z 
przeznaczeniem, a niezależnie od 
tego udało się pozyskać środki ze-
wnętrzne m.in. na zorganizowa-
nie pracowni - szkła, ceramicznej i 
tkackiej. W planach jest rozbudowa 
Izby Pamięci w Boguszycach i wie-
le nowych pomysłów. 

Dyrektor nie szczędziła kom-
plementów swoim pracownikom, 
którzy swą profesję wykonują nie z 
musu, ale z pasji. - Mamy wszyscy 
wielką uciechę z tworzenia  gmin-
nej kultury - spuentowała swoje 
wystąpienie. 

Wójt Marcin Kasina pogratu-
lował dyrektor i jej podwładnym 
osiągnięć, życząc dalszej owocnej 
pracy.  Grzegorz Huk

Mają wielką uciechę

„Kogutek” to jedna z wizytówek GOK

OGŁOSZENIE
Dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Twardogórze 

informuje,
że na tablicy ogłoszeń w siedzibie Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w 
Twardogórze ul. 1 Maja 2 oraz na stronie internetowej Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej Twardogóra www.zgm.twardogora.pl został wywieszony 
wykaz nieruchomości położonych na terenie miasta Twardogóra, przezna-
czonych do oddania w najem w trybie bezprzetargowym na okres do 3 lat.

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

>
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PanoramaSycowa

DOBROSZYCE  Szkoła stwo-
rzyła dobre warunki dla uczniów 
uzdolnionych, co potwierdza 
certyfi kat.

Szkoła Podstawowa im. Ireny 
Sendlerowej w Dobroszycach otrzy-
mała „Certyfi kat Szkoły Wspierają-
cej Uzdolnienia”. Odebrała go 26 
marca wicedyrektor Marta Richter-
Lesicka. Ceremonia miała miejsce 
podczas konferencji pt. „Uczeń 
uzdolniony w szkole międzykul-
turowej”. Zorganizował ją Dolno-
śląski Ośrodek Doskonalenia Na-
uczycieli w ramach Dolnośląskiego 
Systemu Wspierania Uzdolnień. 

Podczas konferencji wicedyrektor 
Marta Richter-Lesicka przedstawiła 
prezentację o szkole w Dobroszy-
cach, w tym o inicjatywach mają-
cych na celu wspieranie uczniów 

zdolnych podejmowane przez na-
uczycieli obecnie i w minionych 
latach. Na konferencji szkołę re-
prezentowała również Agata Klim-
kowska. 

Certyfikat Szkoły Wspierającej 
Uzdolnienia otrzymują placówki, 
które przeszły proces akredytacji. 
Dobroszycka szkoła zdobyła 95 pro-
cent możliwych do zdobycia punk-
tów, co dało jej prawo otrzymania 
certyfi katu.

- W trakcie akredytacji zauważo-
no i doceniono ogrom pracy oraz 
zaangażowania związanego ze 
wspieraniem rozwoju uczniów w 
każdej klasie. Wrażenie na pewno 
zrobiła liczba inicjatyw podjętych 
przez nauczycieli tylko w ubie-
głym roku szkolnym. Jest to nasz 
wspólny sukces - podkreśla Marta 
Richter-Lesicka.  (OAId)

Zdolni z Dobroszyc

Certyfi kat odebrała wicedyrektor Marta Richter-Lesicka.
fo
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GMINA OLEŚNICA    Na 
śniadanie, na obiad, na kolację 
co jest najsmaczniejsze?...

25 marca zapachniało w przed-
szkolu przy Szkole Podstawowej 
Gminy Oleśnica. Grupy Wiewiórki 
i Liski obchodziły tu Międzynaro-
dowy Dzień Gofra. 

Podczas zajęć dzieci z oddzia-
łów przedszkolnych dowiedziały 
się wielu ciekawostek na temat go-

frów. Poznały zasady bezpieczne-
go korzystania ze sprzętu kuchen-
nego oraz utrwaliły przestrzeganie 
zasad higieny podczas posiłków.

Kiedy gofry były już gotowe, 
każdy mógł wykazać się swoją 
kreatywnością i udekorować swój 
produkt.

Tego dnia wszystkie wiewiórki 
i liski zajadały się pysznymi go-
frami z bitą śmietaną, cukrem pu-
drem oraz owocami.  (OAId)

Gofry mniam
Nasze najsmaczniejsze!

Dostawali vouchery uprawnia-
jące do bezpłatnego wstępu na 
basen przez cały sezon.

24 marca w czasie wspólnego 
posiedzenia komisji stałych Rady 
Miejskiej w Sycowie dyrektor Miej-
skiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 
Marcin Gręda poinformował o 
działalności w 2024 r. Podkreślał 
też, że co roku zwiększa się ilość 
organizowanych imprez oraz ich 
uczestników. Wśród wartych od-
notowania inwestycji wymienił 
wykonanie ścianki wspinaczko-
wej w hali sportowej, moderniza-
cję monitoringu przy skateparku 
i orliku oraz formalne przygoto-
wania do rozbudowy kąpieliska 
w Stradomi Wierzchniej. Chwalił 
również zaangażowane we współ-
pracę lokalne kluby sportowe i or-
ganizacje społeczne. Jego zdaniem 
szczególnej uwagi wymaga basen, 
na którym poczyniono już prace 
remontowe, jednak przydałoby się 
zamontowanie nowych atrakcji, jak 
np. zjeżdżalni. Podkreślał pilność 
dalszych prac nad doprowadze-
niem prądu do pola biwakowego 
oraz sanitariatów przy zalewie, a 
także budowę stałych pomostów, 
ponieważ obecne, pływające, są 
już mocno zużyte i nie opłaca się 
ich remontować. 

- Konieczna jest też rozbudowa 
pola biwakowego. Cieszy się ono 

ogromnym, ale to bardzo ogrom-
nym zainteresowaniem – mówił 
z dumą. Martwił go jednak stan 
hali sportowej, a za szczególnie 
konieczne uznał wymianę dachu. 
– Co roku przecieka i są wydawane 
pieniądze na łatanie dziur – alar-
mował. 

Danuta Nowicka spytała o datę 
otwarcia basenu. W odpowiedzi 
usłyszała, że nastąpi to 17 czerw-
ca. Łukasz Schönfelder intereso-
wał się zyskami z poszczególnych 
obiektów. Dyrektor nie miał jednak 
zestawienia danych. Podał je na 
późniejszej sesji. 

- Przychody są zwiększone z 
każdej działalności – zapewnił i 
przekazał pismo z zestawieniem 
kwot. – Frekwencja na basenie 
wynosi ok 6 tys. osób na sezon, z 
tym że w tej liczbie mieszczą się 
również osoby, które otrzymały 
od burmistrza i Rady bezpłatne 
vouchery. Szacowana ilość osób 
wchodzących za darmo to ok. 
3 tysiące. Dopiero od tego roku 
będę mógł wprowadzić dokładną 
statystykę – wyjaśnił. Schönfelder 
zasugerował, aby vouchery za-
wierały limit bezpłatnych wejść, a 
nie działały przez cały sezon. – To 
powinna być zachęta, aby potem 
te osoby korzystały jako klienci – 
wyjaśnił. 

- To było bardzo motywujące 
dla wielu dzieci i musimy też mieć 

świadomość, że te dzieciaki nie 
weszły same. Towarzyszyli im ro-
dzice i inne dorosłe osoby, często 
też dokupowały bilet dla drugie-
go dziecka, i myślę, że to też miało 
wpływ na budżet – powiedziała 
przewodnicząca Rady Joanna 
Nowak. - To widać po ilości wy-
pożyczonych leżaków – zgodził się 
dyrektor. – W 2023 r. było to 491, a 
w 2024 już prawie 2800. To chyba 
dorośli je wypożyczali – zauważył. 

- A czy jest jakiś plan, aby oczy-
ścić i wykosić tereny nad zale-
wem, gdzie znajdują się ścieżki 
do spacerowania? – spytał radny 
Karol Zgadzaj. - One swego czasu 
były, ale obecnie są niedostępne, 
bo zarosły chwastami wysokimi 
na dwa metry. Pytam, ponieważ 
wiele osób wybiera nadal Kobylą 
Górę, aby tam się przespacerować. 

- Myślę, że kiedy tylko trawa za-
cznie rosnąć, to zaczniemy to upo-
rządkowywać – odpowiedział dy-
rektor. – W tym roku planujemy z 
większą częstotliwością wykaszać 
i pielęgnować teren nad zalewem 
– zapewnił. 

Na koniec Łukasz Schönfelder 
przypomniał jeszcze o problemie 
samochodów, które wbrew zna-
kom zakazu wjeżdżają prawie 
pod samą plażę. - Dziękuję za su-
gestię, przyjrzę się temu – zapew-
nił Marcin Gręda. 

Zbigniew Nowak

3000 wchodziło za darmo

Remont dotychczasowej siedzi-
by Centrum Kultury ma koszto-
wać 20 milionów złotych.

Podczas wspólnego posiedzenia 
komisji stałych Rady Miejskiej 24 
marca dyrektor Centrum Kultury 
Bartosz Zajdler przedstawił spra-
wozdanie z działalności za 2024 
rok. Przypomniał, że Centrum 
zrzesza 3 jednostki: Dom Kultury, 
Bibliotekę Publiczną oraz Muzeum 
Regionalne. Mówiąc o tym ostat-
nim, wymienił prezentowane tam 
w ostatnim czasie wystawy i chwa-
lił zaangażowanych lokalnych ar-
tystów. Wspomniał też o dużym 
zainteresowaniu ze strony dzieci 
izbą regionalną, która groma-
dzi dawne przedmioty, nieznane 
młodym pokoleniom, oraz akcja-
mi, takimi jak gry profi laktyczne, 
czy Noc Muzeów. Wspomniał o 
udostępnieniu dla zwiedzających 
dzwonnicy przy kościele. Chwalił 
zaangażowanie swoich pracowni-
ków w pozyskiwanie funduszy, 
przy czym za szczególny sukces 
uznał projekt „Sycowskie Camino” 
realizowany wspólnie z Towarzy-
stwem Świętego Marka. Jak dodał, 
sporym wyzwaniem w pracy mu-
zeum była konieczność przenie-
sienia archiwum z pomieszczeń 
przekazanych Centrum Usług 
Społecznych. Przeprowadzono cy-
fryzację zbiorów. Omawiając pracę 
biblioteki, wspomniał o zakupach 
nowych książek i współpracy z 
Aglomeracją Wrocławską. Dodał, 
że wprowadzono też zamawia-
nie książek przez internet, jednak 
na razie dopiero 30% woluminów 
wpisano do systemu. Mówił tak-
że o organizowanych w bibliotece 
spotkaniach z pisarzami. Jeśli cho-
dzi o Dom Kultury, przedstawił 
działające tam sekcje (plastyczne, 
taneczne itd.) oraz również omó-
wił programy związane z pozy-
skaniem zewnętrznych funduszy. 

Dużo uwagi poświęcił nowemu 
projektorowi i odnowieniu całej 
sali widowiskowej.

Na koniec jego wystąpienia Łu-
kasz Schönfelder spytał, dlaczego 
w tym roku nie zorganizowano 
„Sycowskiego Zajączka”, który 
poprzednio cieszył się dużym po-
wodzeniem. Dyrektor wyjaśnił, że 
w tym roku impreza miała mieć 
charakter sportowy we współpra-
cy z MOSiR-em, jednak ostatecznie 
natłok innych zadań zniweczył te 
plany. Radny nalegał jednak, aby 
tę imprezę przywrócić, a dyrektor 
obiecał starania w tym kierunku. 

Stanisław Biernacki przypo-
mniał również udany wędrowny 
teatrzyk dla dzieci i także prosił o 
powrót tego wydarzenia. 

Burmistrz wspomniał natomiast 
budynek Domu Kultury, którego 
stan „nie jest najlepszy”. Poinfor-
mował, że istnieje już gotowy pro-
jekt przebudowy, gotowe są także 
kosztorys i zezwolenie budowlane. 
Koszt ma jednak wynieść 20 mln 
zł. Słysząc tę kwotę, radni nie kryli 
zdziwienia. – Termomodernizacja 
wymaga wymiany dachu, a nie da 
się tego zrobić nieinwazyjnie, nie 
patrosząc przy okazji środka bu-
dynku, bo wiadomo, że to wszyst-
ko zacznie się sypać - wyjaśnił Łu-
kasz Kuźmicz. Dodał przy tym, 
że bez pozyskania zewnętrznych 
środków inwestycja nie ma szans 
realizacji, ale nie wiadomo nawet, 
czy uda się zdobyć 6 mln zł. Kata-
rzyna Lamek-Pawłowska spytała 
więc, czy nie taniej byłoby wybu-
dować nowy dom kultury. Dy-
rektor wyjaśnił, że obecnie przy-
gotowane są już inne dokumenty 
dotyczące remontu starego obiek-
tu. Dodał, że i tak przewiduje jedy-
nie konieczne poprawki, a jedyną 
„fanaberią” jest powiększenie sali 
widowiskowej do 300 miejsc. Jest 
to jednak uzasadnione, ponieważ 
wielu znanych artystów nie godzi 

się występować dla mniejszej pu-
bliczności.

- Proces projektowy dotyczący 
remontu obecnego Domu Kultury 
trwał już długo, a czy wybudowa-
nie nowego byłoby tańsze? Myślę, 
że nie – ocenił burmistrz. – Taki 
nowy dom kultury w Wielkopol-
sce kosztował 50 mln zł. A poza 
tym, gdzie byśmy go postawili? 
Na miejscu dawnego? Ta działka 
jest nieco mała – argumentował.

- W każdym razie wymiana źró-
dła ciepła w Domu Kultury jest 
bardzo potrzebna. Często miesz-
kańcy zamieszczają w internecie 
filmy, jak ten budynek „kopci” – 
zauważył Schönfelder. Martwił się, 
że bez pozyskania funduszy, jeśli 
sama gmina miałaby prowadzić 
prace, to odbywałoby się to etapa-
mi przez długie lata. 

- Problem w tym, że granty na 
takie duże inwestycje już się skoń-
czyły i wszystko wskazuje na to, 
że bezpowrotnie – zmartwił go 
dyrektor CK. – Natomiast prowa-
dzenie prac etapami byłoby bardzo 
trudno przeprowadzić w taki spo-
sób, aby całkowicie nie wyłączać 
obiektu z użytkowania, bo jak ru-
szamy strop, to właściwie prujemy 
wszystko do samej ziemi – usłyszał 
ponownie radny.

W czwartek w czasie sesji Rady 
Miejskiej Bartosz Zajdler przypo-
mniał przedstawiane wcześniej 
informacje. Tym razem radny 
Schönfelder spytał o Dni Sycowa i 
jacy artyści mają się na nich zjawić, 
jednak dyrektor odpowiedział, że 
nie może jeszcze z całą pewnością 
podać nazwisk gwiazd, bo coś 
może się jeszcze zmienić. Zapewnił 
jednak, że każda grupa wiekowa 
widzów znajdzie ofertę muzyczną 
dla siebie. Radna Justyna Jakób-
czak zaproponowała z kolei, aby 
uczyć dzieci pierwszej pomocy w 
ramach akcji „Uratuj Misia”.

Zbigniew Nowak

Czy budować dom kultury?
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Z głębokim żalem zawiadamiamy o śmierci 

Przemysława Mamrota
- wieloletniego sołtysa Brzezinki, wiceprezesa 
Stowarzyszenia Sołtysów Ziemi Oleśnickiej, 

działacza społecznego, pracującego także na rzecz 
Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów w Oleśnicy 

oraz oleśnickiego PCK. 

Rodzinie i bliskim składamy kondolencje 
oraz wyrazy współczucia.

Wójt Marcin Kasina, przewodniczący Rady Gminy 
Grzegorz Szymański oraz pracownicy Urzędu Gminy Oleśnica
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GRABOWNO WIELKIE  Na-
grobek kpt. Jana Czapskiego, 
uczestnika bitwy o Monte Cas-
sino, to już „Grób Weterana”. 

Na mocy Ustawy o grobach wete-
ranów walk o wolność i niepodległość 
Polski Biuro Upamiętniania Walk 
i Męczeństwa Instytutu Pamięci 
Narodowej prowadzi ewiden-
cję grobów osób, które spełniają 
kryteria w niej określone. Obej-
muje ona groby weteranów walk 
o niepodległość znajdujące się na 
terytorium Polski, a także poza 
jej granicami. Wpis do ewidencji 
może być dokonany na wniosek, 
a sprawujący opiekę nad grobem 
wpisanym do ewidencji mogą 
ubiegać się o przyznanie świad-
czenia pieniężnego na pokrycie 

całości lub części kosztów sprawo-
wanej opieki.

26 marca na cmentarzu w Gra-
bownie Wielkim odbyła się uro-
czystość oznaczenia nagrobka 
kpt. Jana Czapskiego insygnium 
„Grób Weterana”. Czapski był 
żołnierzem 3 Dywizji Strzelców 
Karpackich, ofi cerem II Korpusu 
Polskiego, uczestnikiem bitwy 
o Monte Cassino. W uroczysto-
ści udział wzięli m.in. burmistrz 
Twardogóry Paweł Czuliński, rad-
ny Sejmiku Damian Mrozek, radni 
Edyta Pciak-Rogala, Józef Mielnik 
i Jan Pluta, sołtys Grabowna Wiel-
kiego Grażyna Cieśliczka, poczet 
sztandarowy Towarzystwa Miło-
śników Kultury Kresowej z Wro-
cławia, a także przedstawiciele 
szkół podstawowych z Grabowna 

Wielkiego i nr 2 z Twardogóry. 
Nagrobkiem kapitana opiekują się 
mieszkańcy, na czele z  Adamem 
Gładyszem, inicjatorem uroczysto-
ści, oraz Pawłem Dziadkiewiczem, 
reprezentującym Stowarzyszenie 
Kawaleryjskie im. 14. Pułku Uła-
nów Jazłowieckich.

- Z inicjatywy naszego sto-
warzyszenia w niedługim cza-
sie kolejne nagrobki weteranów 
w powiecie oleśnickim zostaną 
oznaczone insygniami „Grób We-
terana”. Pamięć o bohaterach, któ-
rzy walczyli za naszą wolność, nie 
może zostać zapomniana. Dzięku-
jemy wszystkim zaangażowanym 
za troskę i pamięć o polskich bo-
haterach - mówi Panoramie Paweł 
Dziadkiewicz.  

 (OAI)

Insygnium „Grób Weterana”

Uroczystość przy grobie żołnierza

SP ZOZ Gminny Ośrodek Zdrowia w Dziadowej Kłodzie

ZATRUDNI PIELĘGNIARKĘ.
Możliwość wynajęcia mieszkania o pow. ok. 90 m2

w budynku Ośrodka Zdrowia. (koło Sycowa, powiat oleśnicki). 
Tel. 62 785 17 12 lub 502 539 983.

DOBROSZYCE  Co „wypro-
dukowano” w Wytwórni Pomy-
słów? Coś w sam raz na Wiel-
kanoc.

25 marca odbyły się w Gmin-
nym Centrum Kultury im. Anny 
Sojko warsztaty twórcze dla doro-
słych w ramach cyklu „Wytwórnia 
Pomysłów”. Tym razem przebie-
gały pod hasłem „Wielkanocna 

kreacja”. Prowadziła je Agnieszka 
Pawlaczek.

Wiosenna atmosfera i kreatyw-
ność uczestniczek sprawiły, że w 
wyniku ich twórczej pracy powsta-
ły ozdoby na wielkanocny stół. Do-
minujące kolory? Żółty i zielony, 
oczywiście.

„Podczas zajęć tworzyliśmy 
świąteczne dekoracje w foremkach 
do pieczenia ciasta. Każda praca 

była wyjątkowa i kolorowa. Nie 
zabrakło również inspirujących 
rozmów i mnóstwa uśmiechu!” - 
napisali uczestnicy. 

A dyrekcja GCK podziękowała 
- animatorce „za fantastyczne za-
jęcia i ogrom pozytywnej energii, 
uczestniczkom za pomysłowość, 
wiosenny nastrój i ciepłą atmos-
ferę”.

(OAIk)

Wielkanocna kreacja
Panie to potrafi ą 
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MIĘDZYBÓRZ  Klasy I-III ze Szkoły Podstawowej im. Jerzego Badury w Międzyborzu pojechały 25 
marca na wycieczkę do Wrocławia. W programie były dwie atrakcyjne pozycje. Najpierw uczniowie obejrzeli 
spektakl w Teatrze Lalek. A po przedstawieniu udali się do  Muzeum „Panorama Racławicka” - oddziału Mu-
zeum Narodowego we Wrocławiu. Mogli podziwiać tu monumentalny obraz zbiorowego autorstwa przedsta-
wiający historyczną bitwę.  (OAId)
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Do teatru i muzeum

BIERUTÓW   Przedstawienie 
licealistów dla przedszkolaków 
było pouczające.

25 marca grupa uczniów z klasy 
2LOH Zespołu Szkół Ponadpodsta-
wowych w Bierutowie odwiedziła 
dzieci z Przedszkola Miejskiego w 
Bierutowie, by zaprezentować im 
baśń braci Grimm pt. „Czerwony 
kapturek”. 

Przedszkolaki z ogromnym zacie-
kawieniem i entuzjazmem oglądały 
przedstawienie, a śmiechem i zabaw-
nym komentarzom nie było końca. 

Po wysłuchaniu baśni wszyscy 
uczestnicy wzięli udział w tańcach 
i zabawie w „Pociąg”, a następnie 
w drugiej części spektaklu, czyli 
quizie dotyczącym bezpiecznego 
zachowania w kontaktach z nie-
znajomymi osobami. 

„Dzieci wykazały się ogromną 
wiedzą i błyskotliwością wypo-
wiedzi” - donoszą organizatorzy.

Cała akcja powstała z inicjatywy 
i pod czujnym okiem Anny Jabłoń-
skiej oraz Iwony Król we współ-
pracy z Martą Piątek, nauczycie-
lem plastyki. (OAIk)

Stowarzyszenie aktywizuje 
wyjątkowy przyrodniczo i kul-
turowo obszar.

Kreatywny Obiekt Multi-
funkcyjny „Stara Bombiarnia” 
w Miliczu był miejscem wyda-
rzenia organizowanego przez 
Stowarzyszenie Partnerstwo 
dla Doliny Baryczy. Tego dnia 
w sali konferencyjnej  Zarząd 
Stowarzyszenia wraz z Kapitu-
łą Znaku Dolina Baryczy najbar-
dziej aktywnym członkom sto-
warzyszenia wręczyli honorowe 
ceryfi katy. Odbyły się także bar-
dzo udane III Targi Turystycz-
ne pod hasłem „Dolina Baryczy 
poleca”. 

Jak powiedziała podczas kon-
ferencji prasowej prezes stowa-
rzyszenia Inga Demianiuk-
-Ozga, targi to jedyna w roku 
okazja, aby w jednym miejscu 
spotkać pasjonatów, którzy z za-
angażowaniem tworzą unikalną 
ofertę turystyczną Doliny Bary-
czy. Z kolei goście mają okazję 
zapoznać się z  tradycją, ofertą 
lokalnych przedsiębiorców oraz 
poznać oraz wyjątkowych ludzi, 

którzy zapraszają i goszczą w 
Dolinie Baryczy. I tak faktycznie 
było, o czym uczestnicy  nie-
dzielnego eventu mieli okazję się 
przekonać. W funkcjonalnych, 
nowoczesnych pomieszczeniach 
swoje stoiska ustawiło blisko 50 
lokalnych firm z branży tury-
stycznej i gastronomicznej. 

Powiat oleśnicki godnie re-
prezentowali Pałac w Goszczu, 
Campus Domasławice, Oleje z 
Doliny Baryczy, Warsztatownia 
„Kulturka u stółka” oraz Miody 
Doliny Baryczy Wesołowscy.

Przed nami XX jubileuszowa 
edycja Dni Karpia 2025. Organi-
zatorzy zapewniają, że atrakcji i 
niespodzianek i tym razem nie 
zabraknie.

Niedzielna impreza była też 
okazją do podsumowania oraz 
złożenia podziękowań wszyst-
kim samorządom, instytucjom i  
fi rmom  zaangażowanym  w or-
ganizację  ubiegłorocznych Dni 
Karpia. Za wsparcie medialne 
zostały wyróżnione redakcje ty-
godnika Panorama Oleśnicka oraz 
portalu olesnica24.com.  

Grzegorz  Huk

Dolina Baryczy poleca

Twardogóra obecna na Targach 

Bajka i edukacja

Wcielili się w baśniowe role.
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„Rodzina Koszykarskiego Klubu Oleśnica rośnie w siłę!” - obwieściło jego kierownictwo. „Na tym zdjęciu 
mamy naszą młodzież – różne grupy, które tworzą serce naszego klubu. Dziękujemy wszystkim, którzy 
wkładają serce w budowanie tego wyjątkowego miejsca: UM Oleśnica, sponsorom, partnerom, rodzicom, 
trenerom, członkom klubu i oczywiście naszym zawodnikom. To dzięki Wam już od 11 lat rośniemy i rozwi-
jamy koszykówkę w Oleśnicy. Ten rok to kolejny krok naprzód – liczba dzieci trenujących w klubie osiąga 
nowe rekordy!” - czytamy w klubowym komunikacie.  (OAIk)

Koszykarska rodzina
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Zespół Młodzi II Pogoni Oleśnica odbył grę kontrolną, stając naprze-
ciwko drużyny Dąb Dobroszyce. Wynik meczu: 3:7 (2:4). Bramki dla 
Pogoni zdobył Bednarz. A w składzie Młodzika II wystąpili: Balicki, 
Stempin Bielak, Solnica, Garbowski, Sudolski, Słowik, Morawiński, 
Kamion na zmiany: Gonciarz, Ladżyński, Bera, Reszka, Przybycień, 
Banak, Żakowicz, Wielgos, Kozieł.  (OAId)

Oto Młodzik II
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Z dorobkiem 18 medali wrócili z 
zawodów w Miliczu pływacy Tor-
pedy Oleśnica. 

200 zawodników stanęło na star-
cie Turnieju Pływackiego o Puchar 
Prezesa OSiR w Miliczu. UKP Tor-
peda Oleśnica zdobyła na zawodach 
18 medali: 11 złotych, 3 srebrne i 4 
brązowe. 

Medaliści to: Marcelina Wajerow-
ska, Bruno Kanikuła, Helena Kłys, 

Daniel Puchała - po 2 złote, Tymote-
usz Zawadzki - złoty i srebrny, Igor 
Borowski - złoty i brązowy, Antek 
Kosiński - złoty, Oskar Olkowski - 
srebrny i brązowy, Szymon Gajda 
- srebrny, Szymon Jachowicz i Zuzia 
Wajerowska - po brązowym. 

Klub reprezentowali też: Adam 
Monieta, Oskar Gajda, Wojciech 
Monieta, Hubert Dziura, Jan Pióro, 
Stanisław Kosiński i Jan Płóciennik.

(dp)

Osiemnastka w Miliczu

Razem zdobyli 18 medali

100 punktów w ostatnim meczu, 
10. miejsce w tabeli i mamy ko-
niec sezonu. Przeciętnego dla 
KKO, ale z mocnym finiszem.

AK Stal II Ostrów  
- Wrapmania.eu 45:100  

(15:25, 3:28, 15:21, 12:26)

KKO:  Szymon Pietrzak 11, Karol Wi-
śniewski 4, Paweł Cepuch 8, Łukasz Horn 
7, Bartłomiej Rodak 13 oraz Aleksander 
Gniewek 1, Wojciech Sienkiewicz 19, 
Dawid Piasecki 2, Michał Zakrzewski 6, 
Konrad Październy 9, Jarosław Bartkowiak 
5, Łukasz Uberna 15.  

TAK GRALI INNI
Kłodzko - WKK II   75:77
Kościan - Enea Poznań   94:85

Zgorzelec - Wiara Lecha   91:60
Kąty Wroc. - Leszno   78:99
Jelenia Góra - Prudnik   75:125
Pleszew - Pyra Poznań   76:82
Śląsk III - Zielona Góra           przełożony

TABELA
  1. Prudnik  30  58  +743
  2. Leszno  30  56  +568
  3. Zgorzelec  30  56  +580
  4. Pleszew  30  52  +234
  5. Kąty Wroc.  30  48  +66
  6. Śląsk III  29  47  +178
  7. Pyra Poznań  30  47  +26
  8. Enea Poznań  30  43  -124
  9. Zielona Góra  29  42  -24
10. Oleśnica  30  41  -147
11. Wiara Lecha  30  41  -85
12. WKK II  30  40  -227
13. Kłodzko  30  40  -295
14. Jelenia Góra  30 37  -466
15. Kościan  30  35  -303
16. Ostrów II  30  34  -724

100, 10, koniec! Sportowe 
echo gminy
Smardzów lideruje

Wyniki X kolejki Mistrzostwa 
Gminy Oleśnica w piłce nożnej se-
niorów: Zarzysko - Boguszyce 10:2, 
Boguszyce Os. - Cieśle 3:3, Świerz-
na - Ligota Wielka 2:1, Drołtowice 
- Smardzów 1:5, Smolna - pauza.
TABELA
  1. Smardzów  10  24  70:21
  2. Zarzysko  10  22  39:28
  3. Ligota Wielka  10  21  47:17
  4. Smolna    9  19  39:12
  5. Boguszyce Os.  10  14  46:37
  6. Cieśle  10  14  31:30
  7. Świerzna  10  14  27:29
  8. Ostrowina    9    9  19:51
  9. Drołtowice   10    3  19:69
10. Boguszyce  10    3  14:57

XI kolejka zostanie rozegrana 
w niedzielę 6 kwietnia. Grają: o 
godz. 11 Cieśle - Boguszyce oraz 
Ligota Wielka - Boguszyce Os.; a 
o godz. 14 Smolna - Drołtowice, 
Smardzów - Świerzna.

Tabele siatkarek 
Trwają Mistrzostwa Gminy 

Oleśnica w piłce siatkowej kobiet.

GRUPA A
1. Świerzna  2  4  4:1
2. Cieśle  2  2  3:3
3. Nieciszów  2  0  1:4

GRUPA B
4. Dobroszyce  2  4  4:1
5. Sokołowice  2  2  2:2
6. Ligota Mała  2  0  1:4

Turnieje Wielkanocne
12 i 13 kwietnia przeprowadzone 

zostaną turnieje wielkanocne w 
piłce siatkowej kobiet i mężczyzn. W 
sobotę zagrają kobiety, w niedzielę 
mężczyźni. Zgłoszenia przyjmo-
wane będą do 3 kwietnia w Dziale 
Sportu i Rekreacji GOK pod nr tel. 
665-101-043 lub mailowo sport@
gokolesnica.pl. 

 Artur Koziara

Rokita pokonany 5:2 w Brzegu 
przez Zenit Międzybórz.

Rokita  2 (1)
Zenit  5 (4)

ZENIT: Mateusz Świątek - Michał Mazurek 
(80. Łukasz Staroń), Marcin Tomaszew-
ski, Piotr Kotwa, Kacper Korcik, Szymon 
Rusiecki (82. Kacper Gretkiewicz), Filip 
Szczypkowski, Mateusz Jendryca (70. 
Mikołaj Gretkiewicz), Jan Goszczyński, 
Igor Makarow (75. Łukasz Galik), Wiktor 
Makarow (82. Jakub Dziedzic).

Bramki: 0:1 Filip Szczypkowski 11., 0:2 
Marcin Tomaszewski 18., 0:3 Filip Szczyp-
kowski 19., 1:3 Kmil Żbik 32., 1:4 Mateusz 
Jendryca 44., 1:5 Michał Mazurek 66., 2:5 
Eryk Toda 88.

Następny mecz: Zenit - WKS Wierzbice 5 
kwietnia, godz. 15

TAK GRALI INNI
Pawłowice - Wierzbice   2-1
Kuźniczysko - Bielany   2-4
Mirków - Wratislavia   8-2
Wołów - Solna   3-0
Jelcz - Lutynia   1-2
Jaszowice -  Skokowa   2-2
Trzebnica - Marszowice        przełożony 

TABELA
  1. Mirków 19  45  60-21
  2. Marszowice  18  41 49-20
  3. Międzybórz  19  40  49-26
  4. Bielany  19  34  51-27
  5. Wierzbice  19  32  45-46
  6. Trzebnica  18  30  44-32
  7. Lutynia  19  30  40-37
  8. Pawłowice  19  29  29-24
  9. Wołów  19  25  38-40
10. Skokowa  19  22  42-63
11. Wratislavia  19  19  31-40
12. Brzeg Dolny  19  18  35-40
13. Solna  19  17  25-36
14. Jaszowice  19  17  25-52
15. Kuźniczysko  19  14  34-60
16. Jelcz  19    8  26-59

Bukowinka bez szans w powia-
towych derbach z Oleśnicą. Po-
goń wygrała aż 5:0.

Oleśnica  5 (2)
Bukowinka  0 (0)

POGOŃ:  Adrian Lipiec  - Jakub Kędzierski 
(63. Szymon Wiącek), Adrian Miodek (65. 
Sebastian Kucharski), Arkadiusz Smyczyń-
ski (70. Dawid Zadka), Jakub Warzecha, 
Sebastian Rachwał, Jakub Lipiński, 
Szymon Deszcz, Dawid Rzepka, Kacper Li-
piec, Maciej Gorczyca (71. Michał Płonka). 

KP: Krzysztof Sekuła - Krystian Makowi-
czuk, Michał Sekuła, Leon Dobromilski, 
Patryk Kuśmierek (81. Jakub Hłądzyński), 
Adam Zalewski (62. Jakub Górkowy), 
Maciej Franc (72. Paweł Lewoniuk), Woj-
ciech Pawłowski (62. Kamil Grabowski), 
Borys Ploskonos, Mateusz Gąsior, Andrii 
Panchyshyn.

Bramki: Maciej Gorczyca - 3, Jakub Wa-
rzecha, Sebastian Rachwał.

Następny mecz: Wiwa Goszcz - Pogoń 
Oleśnica 5 kwietnia, godz. 15

WYNIKI
Twardogóra - Goszcz   0-1
Międzybórz II -  Łozina   0-3 (wo)
Dobroszyce - Bierutów   1-0
Długołęka - Kiełczów   3-0
Węgrów - Miłoszyce   1-2
Wratislavia II - Wojnowice  0-4
Gręboszyce - Chrząstawa  4-2

TABELA
  1. Oleśnica  19  49  92-20
  2. Łozina  19  46  66-22
  3. Goszcz  19  45  65-19
  4. Chrząstawa  19  41  66-33
  5. Dobroszyce  19  34  41-32
  6. Kiełczów  19  34  48-38
  7. Wojnowice  19  29  45-50 
  8. Gręboszyce  19  29  35-44
  9. Twardogóra  19  26  32-37
10. Bierutów  19  25  41-31
11. Długołęka  19  22  37-48
12. Bukowinka  19  18  31-54
13. Węgrów  19  15  33-63
14. Miłoszyce  19  13  23-50
15. Wratislavia II  19  11  27-63
16. Międzybórz  19    1  13-91

Piłka nożna - klasa okręgowa

Nie taki diabeł straszny

Piłka nożna - klasa A

Derby na piątkęNiestety, ze wskazaniem na ry-
wali ze Strzałkowao, którzy wy-
grali karne 5:3.

Oleśnica 28 (14) k. 3
Strzałkowo 28:28 (14) k. 5

SPR: Damian Gołąb 9, Łukasz Kumejko 4, 
Jakub Lisowski 4, Damian Papis 4, Aleksan-
der Szafranek 4, Kewin Chmieliński 2, Jakub 
Dobrzaniecki 1, Jan Braciszewicz, Krzysztof 
Grela, Miłosz Jurkiewicz, Rafał Kowalski, 
Kacper Latko, Michał Letki, Daniel Piłat, 
Piotr Dąbrowski, Bartosz Jaśkiewicz.

TAK GRALI INNI
Świebodzice - Poznań II  25:32 (11:16)

WKS Śląsk - Gniezno  23:22 (15:12)
Środa Wlkp. - Włoszakowice  23:27 (11:15)
Zielona Góra - Komprachcice  24:23 (12:13)
Opole II - Oława II  40:24 (19:10)

TABELA
  1. Poznań II  20  54  +197
  2. Opole II  20  52  +110
  3. Włoszakowice  20  45  +85
  4. Oleśnica  20  36  +31
  5. Strzałkowo  20  33  +3
  6. Komprachcice  20  32  -1
  7. WKS Śląsk  20  24  -14
  8. Świebodzice  20  20  -57
  9. Gniezno  20  18  -57
10. Oława II  20  17  -109
11. Zielona Góra  20  15  -109
12. Środa Wlkp.  20  14  -79

KLASA III
Godzieszowa - Grabowno W.  4-4
Dobrzeń - Szczodrów   2-4
Boguszyce Os. - Stradomia  3-1
Syców - Pasikurowice    5-2
AP Oleśnica - Pruszowice  3-1
Sokołowice - Borowa   3-5 

TABELA
  1. AP Oleśnica  12  33  60-10
  2. Grabowno W.  12  25  35-23 
  3. Stradomia  12  25  32-22
  4. Boguszyce Os.  12  23  29-20
  5. Szczodrów  12  21  39-27
  6. Syców  12  18  37-28

  7. Borowa  12  17  32-32
  8. Dobrzeń  12  15  16-32
  9. Pruszowice  12  13  29-35
10. Pasikurowice  12    7  29-45
11. Godzieszowa  12    7  19-52
12. Sokołowice  12    6  18-49

KLASA IV
Kątna - Śliwice   1-6
Wójcice - Wilczyce   2-6
Krzeczyn - Różanka   1-2
Mirków II -  Nadolice   6-2
Kopalina - Dębina   6-3 
Solniki Małe - Dziadowa Kłoda  6-0
Miłocice - Zbytowa   0-3

TABELA
  1. Zbytowa  16  43  68-15
  2. Różanka  16  38  53-28
  3. Wilczyce  16  36  57-30
  4. Dziadowa Kłoda  16  34  46-40
  5. Wójcice  16  31  54-29
  6. Solniki Małe  16  26  46-38
  7. Mirków II  16  25  43-32
  8. Nadolice  16  21  50-57
  9. Krzeczyn  16  19  49-53
10. Śliwice  16  15  42-43
11. Kopalina  16  15  39-56
12. Dębina  16  14  31-53
13. Kątna  16    7  25-64
14. Miłocice  16    3  20-85

Koszykówka

Piłka ręczna

Remis ze wskazaniem

Piłka nożna - klasa B
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USŁUGI

 Prace ogólnobudowlane, 
malowanie mieszkań, pra-
ce ogrodnicze, różnego 
rodzaju naprawy. Tel. 536-
721-755.

 Remonty mieszkań, do-
mów, malowanie, gładzie, 
panele, regipsy. Tel. 603-
795-542.

 Awaryjne otwieranie sa-
mochodów i mieszkań. Tel. 
601-76-12-82.

 CYKLINOWANIE. Tel. 601-
771-225

SPRZEDAM
 Sprzedam kolekcję za-

bytkowych lamp i zegarów 
oraz wyposażenie sklepu 
z kominkami. Tel. 602-653-
740.

 Sprzedm komplet zimo-
wych kół do volkswagena 
kaddy, mało używane. Tel. 
602-653-740. 

 Sprzedam nowe elemen-
ty wkładów kominowych, 
tanio. Tel. 602-653-740. 

 Sprzedam tunele 15 i 20 
m2. Tel. 696-530-700. 

KUPIĘ
 Kupię tanio używaną 

pralkę na chodzie. Tel. 530-
034-870. 

MIESZKANIA
 Do wynajęcia trzypo-

kojowe z wyposażeniem, 
Oleśnica ul. 3 Maja. Tel. 
886-428-324.

 Kupię mieszkanie z odwró-
coną hipoteką. Tel. 691-656-
442.

DZIAŁKI BUDOWLANE
 Sprzedam działki bu-

dowlane, ładnie położone  
przy lesie w Nowicy k. Do-
broszyc, 120 zł/m2. Tel. 665-
961-864.

LOKALE
 Sprzedam lub wynajmę 

pawilon handlowy przy ul. 
Reja 15 w Oleśnicy o pow. 
24 m2 użytkowej, woda, w.c., 
ogrzewanie własne, klima-
tyzacja, monitoring, dobra 
lokalizacja przy przystanku. 
Tel. 500-035-609.

ROLNICZE
 Kupię ciągniki, przyczepy 

i maszyny rolnicze. Tel. 535-
135-507.

 Sprzedam gęsi duże. Tel. 
781-605-712. 

 Kupię ziemię obojętnej 
klasy, gotówka od ręki. Tel. 
506-236-205.

 Sprzedam, wydzierżawię 
działkę ogrodową. Tel. 603-
755-532. 

 Sprzedam siewnik do 
kukurydzy, stan bardzo 
dobry, cena 8 tys. zł. Tel. 

665-961-864.
 Sprzedam ciągnik Ursus 

C-330; pług dwuskibowy i 
sadzarkę do ziemniaków. Tel. 
517-305-961.

 Sprzedam działkę ROD, 
ul. Wileńska, 400 m2, alta-
na drewniana, woda, prąd, 
drzewa, krzewy. Tel. 502-
504-639. 

LEKARSKIE 
 KATARZYNA HORNUNG 

- lekarz chorób wewnętrz-
nych, specjalista reumatolog 
przyjmuje w poniedziałki i 
czwartki od 16 do 18 przy 
ulicy Wschodniej 7. Tel. 

314-43-53.
 Psycholog Oleśnica, 

tel. 661 522 929 / www.
metanoja.net

KARDIOLOG
Wioletta Braciszewicz

przyjmuje 
w poniedziałki 

od godz. 12  
i środy od godz. 15 
przy ul. Paderewskiego 7H

Rejestracja codziennie 9 do 11
Tel. 071-314-47-01, 0-603-740-985 

NFZ, LUXMED MEDICOVER- 
bezpłatnie oraz wizyty prywatne

Dermatolog bez kolejki 
C.M. Hipokrates. Oleśnica, ul. Wrocławska 41. 

Tel. 71-398-33-23, 511-459-089.
hipokrates-olesnica.pl

BHP-Center

- uprawnienia
  SEP, 
  palaczy CO
- szkolenia 
  bhp
- kursy 
  operatorów 
  wózków 
  widłowych

Tel. 507-823-846

Ukazuje się od 29 marca 1990 r. II nagroda w III Kon-
kursie dla Prasy Lokalnej 1994, Nagroda Miasta Oleśnicy 
1998, nagroda w IV Konkursie dla Prasy Lokalnej 1998, 
III nagroda w V Konkursie dla Prasy Lokalnej 2000. Wy-

dawca: „OLPRESS”. Adres redakcji: „Panorama Oleśnicka”, ul. Młynarska 4 
B, 56-400 Oleśnica. Tel./fax  71 314-94-28, e-mail: panorama@dyskietka.pl, 
panoramaolesnicka@poczta.onet.pl, www.olesnica24.com. Redaguje kolegium: 
Krzysztof Dziedzic (redaktor naczelny), Andrzej Furmanek (redaktor techniczny), 
Grzegorz Huk, Roman Rybak oraz zespół. Redakcja nie odpowiada za treść 
ogłoszeń, reklam i nie zwraca materiałów nie zamówionych, zastrzega sobie 
prawo skracania i adiustacji tekstów, opracowań redakcyjnych oraz zmiany 
tytułów. Publikowane listy i stanowiska nie muszą być zgodne z poglądami 
redakcji. Druk: Drukarnia Agora Warszawa. Nakład: 3.000 egz.

Ogłoszenia przyjmuje Biuro Ogłoszeń w Oleśnicy, ul. Młynarska 4B. 
Czynne od poniedziałku do piątku w godz. 9-14.

UROLOGIA

www.urologolesnica.pl

LEK. MED. TOMASZ PISKOZUB
OLEŚNICA, ul. Rzepakowa 25

WTOREK: 16:00 - 18:30              REJESTRACJA
ŚRODA: 16:00 - 18:30                   500 22 28 28
SOBOTA: 10:00 - 12:30                 71 75 75 210

WESELA , 18-TKI
komunie, przyjęcia, 

noclegi
Kryształowy Dwór
Tel. 602-459-919.

Oleśnica, ul. Łąkowa 2 
Tel. 693-395-448

Oleśnica, ul. Łąkowa 2 

WYMIANA OPON
NA LETNIE

Na materiałach 
i artykułach własnych 

oraz powierzonych

Personalizowane prezenty na każdą okazję

    - papier

    - skóra

    - guma

    - drewno

    - długopisy

    - aluminium anodowe

    - szkło

    - pleksi

    - laminaty grawerskie

    - oraz wiele innych
W związku 

z rozprzestrzenianiem

00do godz. 12  obsługujemy wyłącznie 
osoby powyżej 65 roku życia.  

się Koronawirusa

Sklep Papierniczy

ul. Daszyńskiego 5F

 ul. 3 Maja 16
0000czynny od 9  do 17

0000czynny od 10  do 17

www.am-fol.pl

USŁUGI 
REKLAMOWE am_fol@wp.pl

laser@am-fol.pl

am_fol@wp.pl
laser@am-fol.pl

Grawerowanie 
i cięcie laserem CO2

W związku 
z rozprzestrzenianiem

się Koronawirusa
czynny jest tylko jeden sklep

„OLA” przy ul. 3 Maja 16
0000Zapraszamy od 9  do 15

www.am-fol.pl

USŁUGI 
REKLAMOWE am_fol@wp.pl

laser@am-fol.pl

Grawerowanie 
i cięcie laserem CO2

UROLOG
lek. Stanisław Pawlak, 

konsultacje, USG we wtorki 
i czwartki od godz. 17. 

Centrum Medyczne 
Daszyńskiego, Oleśnica, ul. 

Daszyńskiego 2A, 
tel. 530-719-364, 

603-953-465

Oleśnica, 
ul. 3 Maja 

22/II

Przyjęcia pożegnalne

STYPY
Tel. 602-459-919.

ANWIL OKNA

www.anwilokna.pl

rok założenia
1993

509 081 520
e-mail: anwilokna@poczta.onet.pl

Oleśnica, ul. Sinapiusa 12, tel./fax 71/314 40 50

Bardzo skuteczne, 
profesjonalne 
czyszczenie 

dywanów i kanap. 
Tel. 789-588-802. 

GAZY 
TECHNICZNE
SKUP
ZŁOMU
KONTENERY
NA GRUZ

ZATRUDNIĘ
osobę z uprawnieniami 

budowlanymi 
na stanowisko 

inspektora 
budowlanego. 

Kontakt PROCON tel. 602 
192 515

OPTYK 

www.olesnica-optyk.pl

PIĄTEK BADANIE GRATIS*

Oleśnica, ul. Okrężna 1-2, tel. 71 398 21 21
Zapraszamy: pon. - pt. 10-18, sob. 10-13

*przy zakupie okularów

PARA DO PARY! 

LUX SFERA

Kup parę soczewek progresywnych,
a drugą parę kupisz  z  rabatem 70%

Partner 
Oleśnica, ul. Rzemieślnicza 11 a

Zapraszamy w godzinach:  
pn - pt 8-18, sobota 8-14, 

tel: 71 398-59-51;  
Biuro: biuro@automixsc.pl

PROFESJONALNIE 
CZYŚCIMY KATALIZATORY 

I FILTRY DPF
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